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VAN DER REIJDEN ENIGE KANDIDAAT 
VOOR COLLEGE VAN BESTUUR

Oud-staatssecretaris drs. J.P. van der Reijden wordt vrijwel zeker de nieuwe voorzitter 
van het College van Bestuur. Hij is de enige kandidaat waarover minister Deetman de 
mening van de Universiteitsraad heeft gevraagd. De raad bepaalt vanavond in een 
besloten vergadering zijn standpunt. De Vertrouwenscommissie, die het standpunt 
van de raad voorbereidt, heeft een positief advies opgesteld. Als dat advies wordt 
overgenomen, valt binnen enkele weken de benoeming door de Kroon te verwachten.
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y^n der Reijden, die in het eerste 
Mbinet-Lubbers (1982-1986) staats
secretaris van Volksgezondheid 
"'as. is door Deetman naar voren 

i ^schoven, nadat de Vertrouwens
commissie en het College van Be
duur een negatief advies hadden 
(>egeven over vier kandidaten, die 
de minister eerst had voorgesteld, 
^e vier waren geselecteerd uit de 

p,s°lhcitanten die gereageerd hadden 
°P een advertentie. Volgens de ver- 
'rouwenscommissie en het college 

l' voldeed geen van hen aan de eisen 
die in de profielschets voor deze 
frictie waren geformuleerd. Deet- 
’"an toonde begrip voor de bezwa- 
ren en is naar verluidt persoonlijk 
J'ee gaan zoeken naar een betere 
^‘ndidaat.
üe universiteit zal overigens nau
welijks meer dan een benoemings
termijn (van vier jaar) kunnen pro
beren van de managerscapaciteiten 
be Van der Reijden worden toege- 
dicht: tegen de tijd dat hij in functie 
reedt viert de nieuwe voorzitter 
ïln zestigste verjaardag.
9rs. Peter van der Reijden, die op 7 
Januari 1927 werd geboren, stu
deerde ekonomie in Rotterdam,

Van der Reijden, toen hij 
nog staatssecretaris 
was. (foto ANP)

waar hij in 1954 zijn doctoraalexa
men deed. De bijnaam van 'var- 
kenshandelaar’ die vaak gebezigd 
werd tijdens zijn lidmaatschap van

het vorige kabinet, heeft hij te dan
ken aan de periode van I960 tot 
1967, toen hij secretaris was van het 
Bedrijfsschap voor de Handel in 
Vee. Vervolgens vervulde hij veer
tien jaar lang de functie van secreta
ris -later algemeen secretaris- van 
het Verbond voor de Nederlandse 
Groothandel. Begin 1982 werd hij 
directeur Sociale Zaken van het 
Verbond van Nederlandse Onder
nemers. In november van hetzelfde 
jaar werd hij als staatssecretaris van 
Volksgezondheid opgenomen in het 
kabinet. Hij kreeg tot taak een be
drag van vijf miljard te bezuinigen 
in de gezondheidszorg. In die opzet 
is hij niet helemaal geslaagd.

Van der Reijden heeft diverse ne
venfuncties vervuld, zoals het voor
zitterschap van het Zilveren Kruis 
en het plaatsvervangend lidmaat
schap van de Sociaal Economische 
Raad. Hij is lid van het CDA, 
bloedgroep CHU. Hij was de afge
lopen dagen niet voor commentaar 
bereikbaar.

Jacques Herraets

LIBER

Wat heeft het Limburgs Instituut voor Bedrijfs- 
en Eonomische Research met liberalisme te 
maken? Helemaal niets, behalve het de 
onderzoekers van de economische faculteit in 
staat stelt als vrije jongens de boer op tegaan.

Stroom

Universiteit is handel, hebben we ooit horen 
zeggen. U vraagt, wij onderzoeken. Tegen 
redelijke vergoeding, wel te verstaan. Maar waar 
stroomt de derde geldstroom naar toe? Dat heeft 
niemand ons kunnen vertellen.

Tien jaar problemen

Als het systeem van probleemgeorienteerd 
onderwijs (made in Maastricht) zich niet zelf door 
problemen liet leiden, was het onderwijscongres 
van vorige week een demonstratie van 
zelfvoldaanheid geworden; nu werd het een 
zelfonderzoek.

Beurzen

De operatie Invoering Nieuw Stelsel 
Studiefinanciering verloopt tamelijk chaotisch. 
De een krijgt teveel, de ander te weinig of 
helemaal niks. Maar verreweg het grootste deel 
heeft toch een beurs, beweert Deetman 
geirriteerd in plaats van wat extra's te doen.

De Tweede Kamer
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IVVAARTEPUNT BESTUUR VERLEGD
De Rijksuniversiteit Limburg is eindelijk een serieuze universiteit geworden. Met 
ingang van 1 september is de nieuwe Wet op het Wetenschappelijk Onderwijs van 
kracht geworden, waarmee de speciale Wet Rijksuniversiteit Limburg van 1975 is 
vervallen. Dit heeft consequenties op het bestuurlijke vlak, omdat de RL er krachtens 
haar bijzondere status allerlei eigen regelingen op na hield.

e beroemde matrix- en project- 
v hfetuur zal wel gehandhaafd blij- 

, n’ andere universiteiten mogen 
e nu ook gaan toepassen. De ' ca

paciteitsgroep' bestaat als zodanig 
'nds 1 september niet meer: die is 

'akgroep' geworden met bijbe- 
■ l)rcnde andere bevoegdheden. De 
Projectgroep' is eveneens een 

• chte dood gestorven en heet nu 
erkgroep'. met een eveneens 

.,et,elijk voorgeschreven bestuurs- 
j^ctuur.
v,e studenten zullen een grotere in- 
t|°ed krijgen op het onderwijs: in 
.. °pvolger van de onderwijscom- 
J^sie, de 'studierichtingscommis- 
t . - krijgen zij de helft van het aan- 

ketels. Als een faculteitsraad het 
Vr y,es van zon commissie n'et °P 

zal ze dat in het vervolg alleen

met redenen omkleed mogen doen. 
Om de slagvaardigheid en flexibili
teit van het wetenschappelijk on
derzoek te vergroten is de mogelijk
heid geschapen om facultaire on
derzoeksinstituten op te richten, die 
bestuur en beheer in eigen hand 
mogen houden. Wellicht zal het 
nieuwe onderzoeksinstituut bij de 
Economische Faculteit, de stichting 
LIBER, na de evaluatie over twee 
jaar alsnog worden omgezet in een 
facultair instituut.
In de verhouding tussen de raden en 
de besturen in de universiteit is ook 
het een en ander gewijzigd. Het 
gaat om faculteitsraden en -bestu
ren, en om de Universiteitsraad en 
het College van Bestuur. Het 
. waartepunt is verschoven van de 
raad naar het bestuur. De raden

hadden vroeger algemene bestuurs
bevoegdheden, terwijl de besturen 
over specifiek opgenoemde be
voegdheden beschikten. Die ver
houding is nu omgedraaid. Ter 
compensatie krijgen de raden nu de 
bevoegdheid om het vertrouwen in 
bestuursleden op te zeggen; ze kun
nen dus weggestemd worden. Dit 
geldt ook voor de relatie tussen de 
Universiteitsraad en het College 
van Bestuur, ofschoon hier wel wat 
addertjes onder het gras zitten. Om 
te beginnen kan de rector, qualitate 
qua vertegenwoordigd in het CvB. 
niet worden weggestemd. Voor de 
twee andere leden kan de U-raad 
een voorstel tot tussentijds ontslag 
doen aan de minister.
Wammes Bos

De universiteiten zijn te hoop gelopen tegen de 
plannen van minister Deetman. Dat beloofde wat 
voor de discussies in de Tweede Kamer. Maar bij 
de eerste de beste gelegenheid werd duidelijk dat 
de kamer zich liever druk maakt over de kleuters 
en het speciale onderwijs dan over het 
wetenschappelijk onderwijs.

En verder... discussiebijdragen over de housestaff, de 
juridische studie en de docentvriendelijkheid van 
Maastricht; hoe leid ik mijn kinderen op?; 
pionierswerk in de tempel van Apollo



Waar bleef 
de pluim?

Duivels moet je nooit op je hart 
laten barsten heb ik vroeger 
geleerd! Daarom deze brief ais 
antwoord op het interview dat 
onder andere Jeroen en mij werd 
afgenomen en waarin wij ons wel en 
wee van de afgelopen jaren 
vertelden tijdens een gesprek met 
judith Habets. Het was een gesprek 
zonder gerichte vragen en zoals dat 
gewoonlijk gaat, krijgen de 
negatieve ervaringen dan de 
voorrang. Zo zit de mens in elkaar! 
Zeker, wij hebben kritische 
geluiden laten horen, waarbij wij iri 
de mening verkeerden dat goed 
bedoelde kritiek een positief effect 
kan hebben. Des te groter was onze 
teleurstelling toen wij de Observant 
van 25 september jongstleden onder 
ogen kregen en ons verminkte 
verhaal lazen. Waarom zoveel 
nadruk op kritische opmerkingen? 
Waarom zo generaliserend 
geschreven?

De kop van het artikel suggereert 
dat Jeroen de gehele opleiding als 
een schriftelijke cursus heeft 
ervaren. Niets is minder waar en 
ook jn tegenspraak met de lovende 
woorden die elders in het artikel 
zijn te lezen. De kritiek die ik geuit 
heb op de bloktoets wekt in het 
artikel de indruk alsof ik vind dat 
"inzicht" in Maastricht overbodig 
is. Wanneer ik dat z’o gezegd mocht 
hebben, distantieer ik mij daar 
uitdrukkelijk van. Misschien is het 
woordje "soms" te weinig door ons 
gebruikt en is ons verhaal door de 
schrijvers van het verhaal toch wel 
wat te tendentieus weergegeven. 
Dat vinden Jeroen en ik geen goede 
zaak! Jammer dat geschreven 
woorden niet lachen!

De pluim, die wij onze opleiding 
willen geven, mag wat ons betreft 
goed zichtbaar worden gestoken op 
de baret van de juridische faculteit; 
de vouwen in het gewaad moeten 
door de ervaringen van nu en 
morgen worden gladgestreken. 
Gerty Beker-Kolle 
Jeroen Beker

Naschrift Judith Habets:
De teneur van gesprekken weerge
ven in een artikel is naar mijn me
ning niet "tendentieus” te noemen.

Gelukkig was zij 
wel zo slim om zich 
tegen brand en inbraak 
te verzekeren.
Het 'Zekerheidspakket' 
van de SSGZ 
is er voor alle 
studenten, dus 
ook voor jou.

Premies van 37,50 
tot80,-perjaar. 
Vraag de folder! 
(01719)-70944

SSGZ1970 Antwoordnummer 10070, 
2200 VB Noordwijk. Of stap binnen 

■ bij het plaatselijk informatiebureau 
Bi van de SSGZ.

Een 
uitdaging!

Willem Dercksen, tot voor kort 
medewerker bij de Economische 
Faculteit, noemt in Observant van 
25 september het Maastrichtse 
onderwijssysteem "intellectueel 
gezien dodelijk voor de 
wetenschappelijke medewerkers". 
Dat roept om weerwoord, want 
niets lijkt me voor ons onderwijs 
funester dan dat studenten het idee 
krijgen dat stafleden voortdurend 
van hun onderwijs lopen te balen. 
Voor de Juridische Faculteit klopt 
dat idee ook niet. Hier hebben veel 
stafleden nog lol in het onderwijs. 
Ikzelf vind het Maastrichtse 
systeem juist een voortdurende 
intellectuele uitdaging; het is 
hooguit soms wat veel van het 
goede.

Nu hebben ze. afgaande op 
Dercksens woorden, bij .de 
economen een ander Maastrichts 
onderwijssysteem dan bij ons.
"Het is grenzenloos frustrerend om 
bij zo’n onderwijsgroep te moeten 
zitten en je mond te moeten 
houden. Dat doodt alle 
creativiteit", aldus Dercksen.

Mij is echter nooit verteld dat het 
mijn taak als tutor is om mijn mond 
te houden. Mij is slechts verteld dat 
ik studenten niet moet voorkauwen 
hoe de wereld in elkaar zit, maar 
moet helpen zelf iets te leren. Dat 
doe je niet door je mond te houden, 
maar door ze voortdurend aan het 
denken te zetten en te houden, door 

ze te bestoken met kritische ideeën, 
suggesties en bij voorkeur lastige 
vragen. Je zendingsdrang moet je 
inderdaad beteugelen, maar in 
plaats daarvan moet je steeds weer 
wegen zoeken om mensen te helpen 
zelf een geloof te vinden. Dat doodt 
mijn creativiteit niet; mijn 
probleem is dat het soms meer 
creativiteit vraagt dan ik in huis 
heb!
Over het schrijven van blokboeken 
klaagt Dercksen: "Je móet 
voortdurend met je collega’s 
compromissen sluiten over wat er in 
komt. Je eigen bijdrage is dan 
nauwelijks meer herkenbaar". 
Compromissen sluiten moet 
inderdaad. Weet U een baan waarin 
dat niet hoeft? Daartegenover 
brengt de plicht tot samenwerken 
met collega's uit andere disciplines 
regelmatig de intellectuele 
uitdaging mee van een nieuwe kijk 
op (juridische) verschijnselen, en 
dus op je eigen vak. Juist het 
moeten verdedigen van je eigen vak 
dwingt je over de grondslagen ervan 
na te denken.

En juist omdat we, door het 
onderwijssysteem daartoe 
gedwongen, op een vernieuwende 
manier met ons vak bezig zijn, 
brengt traditionele vakkennis 
minder automatische autoriteit 
mee, en is er, met name voor 
jongere medewerkers, juist meer 
ruimte voor eigen inbreng dan op 
traditionele faculteiten.
Ook het feit dat je in de 
planningsgroep, waar het echte 
werk gebeurt, doorgaans de enige 
vertegenwoordiger van je vak bent 
draagt daaraan bij.
Op de Juridische Faculteit zul je 
dan ook weinig stafleden horen 
klagen dat het onderwijs 
geestdodend is; hooguit dat het 
moeilijk is. Maar dat maakt het 
juist zo spannend.

Nico Verheij, medewerker 
juridische faculteit.

Het eetcafé van Maastricht
Grolsch bier

Menu naar keuze*
Dagschotel

Uitstekende koude buffetten
Vriendelijke prijzen

hoek St. Pieterstraat 
Dagelijks van 17.00 tot 02.00 uur 
Keuken van 17.30 tot 23.00 uur 

Telefoon 043-210158

I Af te halen van
af maandag 13 oktober: Grundig 
zw/w t.v. met 8 kanalen. Quirinaal- 
hof 4M Daalhof. Tel. 471505.

I Te huur: 2 stu
dentenkamers met alle comfort te 
Kanne (België), enkele kilometers 
van de universiteit; Inl. 09-32
12453521.

I Te koop Alpen
Kreuzer, bouwjaar 1986. Prijs
ƒ4200,00. tel. 888158/043-436326.

I Kesselkeed Pe- 
reed zoekt trompettist en tubanist. 
Tel. 043-438244 (Loe).

I Te koop: Opel 
Kadett stationcar 1981. ƒ 9000,00. 
tst. 340.

I Te koop: Ni- 
kon-EM + 50 mm + 28mm + 
135mm + tasje. Samen f 600,00. 
Koos Behrtel, tel. 888247 of 043- 
470708.

I Slager Willems 
van het Brandenburgplein zit nog 
steeds te wachten op de verchroom
de schotel die hij tijdens de IN
KOM aan een vriendelijke, blonde 
studente van de RL uitgeleend 
heeft. Ze bestelde een portie lasag
na en beloofde de schotel zo snel 
mogelijk terug te brengen. Slagerij 
Willems, Brandenburgerplein 4, 
tel. 214016.

I Van particulier 
te koop: sfeervol h.huis, i.z.g.st., 5 
min. van RL. cv gas, dub. begla
zing, ruime hal, living 10/4. Serre 
met H. plafond, moderne keuken, 
toilet. Ie etage: 2 ruime slaapka
mers, waskeuken, badkamer, lig
bad, wc, wastafel. 2e etage: 2 slaap
kamers, zolder geïsoleerd, zon. 
omm. tuin. Prijs ƒ 298.000,00. In
formatie na 6 uur. Tel. 043-215203.

I Te koop: Pro
fessional' TAMA Imperial Star 
drumstel, 5-delig, 7 bekkens en kof
fers. Nieuw ƒ 6000,00. Nu i.v.m. 
studie f 3100,00. Bel John 04406- 
40487.

I Ik krijg 30% 
korting op Heine-setjes als ik tien of 
meer mensen bij elkaar krijg om 
zo’n setje te kopen. Wie doet er 
mee. Bel: 043-616967, na 19.00 uur 
John Dellevoet.

DEALING WITH 
GLOBAL NETWORKS
Internationale conferentie over de in
formatisering
Tilburg, 30/31 oktober 1986.

Hoe moet onze samenleving inspe
len op nieuwe wereldomspannende 
telecommunicatienetwerken? Hoe 
ontkomt zij aan een technologische 
en culturele overheersing door de 
VS en Japan? Zal zij haar politieke 
structuur en culturele identiteit om
vormen tot de informatiemaatschap
pij van de 21e eeuw?

Informatie: IVA, Postbus 90153, 
5000 LE Tilburg. Tel. 013-662443.

Kosten: f 250,00 (inclusief papers, 
lunches, diner)
Studenten en haanlozen: f 75.00.

I Portofoon va 
mist, f 100,00 beloning voor degei 
die ons deze portofoon kan terugb 
zorgen die we op zaterdag 27-9 vol 
of tijdens het steptourfeest uit li 
oog verloren zijn. Bel Han 
254149. nder

I Studente Bele9fi,Va 
en Beheer zoekt sponsor(s) om « 
kosten van deelname aan de studi 
dag "Het grijze circuit" te financi 
ren. Corry, tel. 616432. [

I Welke hJ | 
byist/professional kan flipperk? VZ 
repareren? Tegen vergoeding. Tl 
882320

OBSERVING
Informatie- en opinieblad van d> 
Rijksuniversiteit Limburg, 
uitgave van de Stichting 
Maffius.
Verschijnt wekelijks.

Redaktieadres:
Tongersestraat 53, kamer 316
Postbus 616 
6200 MD Maastricht 
Telefoon: 043-888468 
(doorkiesnummer)
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Stichtingsbestuur:
Wim Hermens (voorzitter) 
Kees Schroer (penningmeester 
Hans Lensing, (secretaris) 
Erik de Graaff 
Ton Hameleers 
(redaktieafgevaardigde) 
Geertjan Tangelder 
Joan Muysken

Redaktie
Mare Bonten
Wammes Bos 
Walter van Bree 
Bart Brouwers 
Andre Cremer 
Lucia Geurts 
Judith Habets 
Ton Hameleers 
Jacques Herraets 
(eindredakteur) 
Evelyne de Leeuw 
Jan Mokkenstorm 
Emely Nobis 
Redaktie-assistente: 
Liesbeth van Hoef 
Foto's; Franco Gori 
fotopersburo Widdershoven 
fotopersburo Mellaart 
Hans van Dijk 
Coen van der Gugten 
Tekeningen: John Prop 
Raph de Haas 
Druk: Limburgs Dagblad, 
Heerlen

Advertenties
Advertenties (behalve 
Paarltjes): ■ ol ”
Yvonne Stevens, tel. 043-62493'k ’

18# nt1cnwerkdagen bereikbaar na
uur, 
vrijdag de hele dag. 
Tarieven op aanvraag. 
Paarltjes opgeven bij de 
redaktie.

Mededelingen
Mededelingen voor de 
mededelingen-pagina 
doorgeven aan Dienst 
Voorlichting
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Abonnement
Leden van de universitaire 
gemeenschap ontvangen het jv;jr- 
blad gratis. Afgestudeerden ed <j. 1F’ 1 
andere belangstellenden ’ ”li 
kunnen zich abonneren voor . "knir 
ƒ 25,00 per jaar. . Vrs'tair

'C|L IJi 
Universitaire Pers ma
Observant maakt deel uit van VoOr. . 
het landelijk idat v[, .
samenwerkingsverband bit v
Universitaire Pers, samen .” 11 
Ad Valvas (Vrije Universiteit)- <fi u e'w 
Delta (Delft). THB (Tilburg), k X|mlit 
TH-berichten (Eindhoven). °Or •’ 
THT-nieu'ws (Twenthe), 
KU-nieuws Nijmegen), 
universiteitsblad Utrecht, ,-sn 
Universiteitskrant Groningen

?r.njecte 
fk'”eh 

dir

Wagenings Hogeschoolblad.

UP-korrespondent: Bert Bakk^ Al
Esther Hageman Z<1

_____________________________________  n
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ÉCONOMEN ALS VRIJE JONGENS 
ling. Tj

De jongste spruit van de economische faculteit, het onderzoeksinstituut LIBER, heeft 
afgelopen dinsdag een samenwerkingsovereenkomst gesloten met de universiteit. 
LIBER (Limburgs Instituut voor Bedrijfs- en Economische Research, of: Limburg 
Institute for Business and Economie Research) is half juli al opgericht. Het instituut 
moet gaan fungeren als centraal punt in de organisatie van het onderzoek aan de 
faculteit, en vooral ook in de contacten met de buitenwereld; LIBER zal de instantie 
worden waar het contractonderzoek wordt ondergebracht. De oprichting van dit 
instituut heeft heel wat voeten in de aarde gehad. Vooral de financiële diensten van de 
universiteit hadden bezwaren.

u)

■at de samenwerking met de RL in 
rn privaatrechtelijk vat is gegoten 
jeen gevolg van de stichtingsvorm 
Fn L1BER. Bij de economische fa- 
u'teit had men voorkeur voor een 

neester"1'1 rechtspersoonlijkheid van het 
5) pütuut. Prof.dr. Hein Schreuder,

I )ogleraar bedrijfseconomie en de 
j -rste voorzitter van de stichting 
foER: "In de huidige situatie is 
r”r alle binnenkomende opdrach- 
fneen handtekening van het Colle- 
f van Bestuur nodig. Daar gaat

Ts kostbare tijd overheen. Verleg 
f die bevoegdheid nu naar een fa- 
Wtair instituut, dan moet dat zelf- 
padig kunnen optreden. Daarvoor 

« die rechtspersoonlijkheid nood- 
pelijk." De statuten van de stich- 

■fg zijn gemodelleerd naar het 
; ®°rbeeld van een soortgelijk insti- 

aan de Amsterdamse Vrije 
, niversiteit, ESI: de Stichting Eco- 
p'iisch en Sociaal Instituut. Ook 
T' andere economische faculteiten 

W °ns land bestaan dergelijke on- 
Hj^oeksinstituten. "Wij konden 

„ .'Is eigenlijk niet achterblijven”, 
11 A jC*udeert Hein Schreuder, ”zo- 

;ï. 'n Groningen, Tilburg, Rotter-
II 01 als bij de twee Amsterdamse 

n- yersiteiten werkt men op die ma- 
le'- Onderlinge samenwerkings-

!, v/handen kunnen zo makkelijker 
ln de grond komen, terwijl de bui- 
in'vacht, de potentiële klant, er 

■||[ er>eens baat bij heeft. We krijgen 
I , een eigen gezicht, een duidelijk 

-6249^1 e' waar opdrachtgevers zich 
a 18.$ Irir|en vervoegen".

langzaam
^‘'ar ook intern waren er redenen 
8in°VCr Orn een aPart instituut te be- 
Lnen’ zegt Schreuder, daarin ge- 
LUn<< d°°r Lm Schrijen, secretaris 
str l'e wetenschapscommissie en 
PER Partt‘me beheerder van LI-

Sch
re ziin en: E>e communicatielijnen 
1 het Lr,e 'ang. We hebben nu wat er- 
ien e11 da-,0161 een paar projecten, en 

<s’eni 'eikens weer dat de af- 
/oor ver’1rt1!ng met de verschillende uni- 

,Sver[l,a're diensten problemen ople- 
1'''eindelijk lukt het allemaal 

t van Vo rnaar het kost veel te veel tijd.
.'d;i('r,|l voor de opdrachtgevers is 
kit Vervelend, en soms is het rond- 

n m«* s|e< tenant ” Telkens opduikende 
iteitlj <f]e cnwoorden in de discussie zijn 
gh Ibd,) en slagvaardigheid.

pr()>r hel beheer van onderzoeks- 
Veit\et,en v°"ethg binnen de facul- 

■ lken e halen kun je de gang van za- 
igPn(‘reet bewaken, meent Hein 
=■ Cfc’en bovendien gaat alles 

, gei. /'kaar lopen als je het niet re- 
3akke Allerlei projecten bij allerlei 

?e]^rz°ekers. dat wordt een chaos, 
l/^lfd' a'S We 'n staat z’Jn om het- 

e resultaat te behalen als bij de

Schreuder: loket voor 
opdrachtgevers (foto 
Franco Gori).

VU; daar hebben ze zo’n dertig op
drachten per jaar".

L1BER wil meer zijn dan alleen 
maar de plek waar het derde geld- 
stroom-(of contract-jonderzoek 
gaat plaatsvinden. In de nota die 
eind 1985 College van Bestuur en 
Universiteitsraad moest overtuigen 
van het nut van een eigen instituut 
wordt gesproken van ”een aanpas
sing van de traditionele structuur 
van het universitaire onderzoek”. 
Gering zijn de pretenties niet: men 
wil de coördinatie van al het facul
taire onderzoek versterken, met in
begrip van het onderzoeksmanage- 
ment. Dat betekent onder andere 
dat de projecten die via de verschil
lende geldstromen worden gefinan
cierd onderling op elkaar afgestemd 
moeten worden. Hoe die taak van 
LIBER zich precies gaat verhouden 
tot de taken van de facultaire we
tenschapscommissie wordt in de 
nota niet zo duidelijk. Prof.dr. 
Franz Palm, decaan van de facul
teit, legt het primaat bij de weten
schapscommissie. LIBER wordt 
meer een centraal administratie- 
punt, dat slechts marginaal het eer
ste geldstroom- (gewone universi
taire middelen) en tweede geld
stroom- (middelen vanuit organisa
ties als ZWO) onderzoek zal bekij
ken, meent Palm.

Goedkeuring

Evenmin helder is hoe de zeggen
schap precies is geregeld. De nota 
benadrukt dat LIBER'geen verkap
te poging is om onderzoek uit de fa
cultaire invloedssfeer te halen. "Het 
onderzoeksprogramma van het in
stituut dient te worden goedge
keurd door de Faculteitsraad als 
een onderdeel van het facultaire on

derzoeksplan." Maar anderzijds 
"wordt de beoordeling van onder
zoek door de wetenschapscommis
sie en de fiattering door het Facul
teitsbestuur gedelegeerd aan het 
onderzoeksinstituut."
Hoe vallen dergelijke zinsnedes on
derling te rijmen? Franz Palm:”Het 
onderzoeksprogramma dat LIBER 
bij de faculteit zal aanmelden zal 
heel globaal zijn. Voor de kortlo
pende projecten beslist het bestuur 
van de stichting zelf, met alleen 
maar een toetsing achteraf door de 
Faculteitsraad. Langduriger projec
ten kunnen natuurlijk wel goed in 
het facultaire onderzoeksplan wor
den opgenomen.”
De gewenste sterke samenhang met 
de faculteit komt ook tot uiting in 
de personele bezetting van het insti
tuut. Niemand, althans geen onder
zoeker, zal rechtstreeks in dienst 
komen bij de stichting. Men wordt 
altijd ondergebracht bij een vak
groep en-van daaruit uitgeleend aan 
LIBER. Het is de bedoeling dat 
dergelijke detacheringen roulerend 
zullen zijn. Dus geen permanente 
scheiding tussen onderzoekers en 
beheerders of onderwijsboeren. 
Uiteindelijk wil de faculteit er beter 
van worden; het rendement van dit 
soort instituten ligt hoger dan bij 
gewone faculteiten, en als het dus 
een beetje meezit wordt er via het 
instituut geld verdiend, waarmee 
weer mensen aangetrokken kunnen 
worden. De totale onderzoekscapa
citeit kan op die manier vergroot 
worden. "Ideaal is”, zegt Hein 
Schreuder, "als je het onderzoek 
dat je toch al wou verrichten, zo 
weet te formuleren dat je het aan 
anderen kunt slijten."

Door de strot

In de wandelgangen van de econo
mische faculteit wordt nogal ge
mord over de lijdensweg die het ini
tiatief heeft moeten gaan. De eerste 
plannen dateren al van Ï984; eind 
’85 was de uitwerking zover gevor
derd dat de faculteit hoopte de zaak 
voor 1 januari 1986 te kunnen be
klinken. Bezwaren van de zijde van 
enkele der Algemene Diensten zou
den de realisering zodanig hebben 
vertraagd dat pas nu, in oktober 
’86, begonnen kan worden. "Zoals 
een slang met veel moeite een ko
nijn naar binnen werkt, zo hebben 
we LIBER door de strot van die 
Diensten moeten duwen”, verzucht 
een der zegslieden. Het tekenen 
van de samenwerkingsovereen
komst wordt dan ook bijna als een 
overwinning gevierd. De bezwaren 
van de Dienst Personele Zaken wa
ren nog het geringst; zij betroffen 
vooral de rechtspositie van het aan 
te stellen personeel. Die kwestie is 
opgelost: de medewerkers komen in 

dienst van de RL en worden vervol
gens gedetacheerd bij het onder
zoeksinstituut. Ook de Interne Ac
countantsdienst (IAD) kwam met 
een aantal tegenwerpingen. De 
grootste tegenstand zou echter van 
de kant van de Dienst Financiële 
Zaken (FZ) zijn gekomen. Knel
punt was de bevoegdheid tot het 
sluiten van contracten, die door het 
College van Bestuur aan het be
stuur van LIBER is gemandateerd. 
Daaraan is de bevoegdheid gekop
peld tot het "kopen, vervreemden 
of bezwaren van registergoederen”.

Concreet houdt dat in dat zaken die 
voorheen aan IAD en FZ voorge
legd dienden te worden, nu buiten 
deze Diensten om intern kunnen 
worden afgehandeld. Dat nu week 
af van de RL-procedures, met name 
van de sinds september 1985 gel
dende Regeling Derde Geldstroom
onderzoek. Het College van Be
stuur heeft inmiddels deze afwijkin
gen vastgesteld en bekrachtigd, zo
dat daarmee de laatste bezwaren 
van de Diensten uit de weg zijn ge
ruimd. Harrie de Bruijn, hoofd van 
de Dienst FZ, ontkent overigens ca
tegorisch dat hij inhoudelijke be
zwaren had, en zeker dat de zaak 
vertraagd is vooral door zijn tegen
werking. "Welnee, dat is aan de fa
culteit zelf te wijten. Het huishou
delijk reglement dat bij de statuten 
van LIBER hoort-is pas in juli inge

SCIENCE PARK BEGINT 
MET KLEUTERSCHOOL

Op 27 november zal het eerste pand van de 
Stichting Science Park, een leegstaande 
kleuterschool in de wijk Caberg, in gebruik 
genomen worden. In het gebouw worden drie 
bedrijfjes gehuisvest. Het Science Park is een 
gezamenlijke onderneming van de 
Rijksuniversiteit Limburg, de gemeente Maastricht 
en de Provincie. Op welke wijze de deelname 
bestuurlijk zal worden ingekleed is nog onderwerp 
van beraadslaging.

Het Science Park is een initiatief 
van de universiteit, in het bijzonder 
van WTS (Wetenschapswinkel. 
Transferpunt, Science Park). Met 
ingang van 1985 heeft het ministerie 
van Onderwijs en Wetenschappen 
voor dit doel veertigduizend gulden 
per jaar aan WTS overgemaakt. 
Deze subsidie geldt voor drie jaar. 
WTS kan daar een halve formatie
plaats uit financieren. De bijdrage 
van de gemeente bestaat uit het ter 
beschikking stellen van het school- 
pand. De Provincie heeft nog geen 
bijdrage geleverd.
Twee van de drie bedrijfjes zijn ge
start door medewerkers van de uni
versiteit: een productiebedrijfje van 
audiovisueel materiaal door Jasper 

leverd en in september besproken. 
Het enige dat ik wilde was duide
lijkheid over de afwijkingen van de 
Regeling Derde Geldstroomonder
zoek. En die duidelijkheid hebben 
we nu." Geen kinnesinne dat LI
BER een aantal dingen die voor
heen aan FZ waren voorbehouden, 
in eigen beheer gaat doen, zoals fac
tureren? "Interesseert me niet; wij 
vinden het prima, we hebben ge
noeg te doen. Maar ik wil wel even 
afwachten hoe het allemaal in de 
praktijk werkt”.
Een andere instantie binnen de uni
versiteit waarvan taken door LI
BER dreigen te worden overgeno
men is WTS: Wetenschapswinkel, 
Transferpunt, Science Park. WTS 
was juist opgericht om contracton
derzoek binnen te halen en omge
keerd universitaire medewerkers 
met de commerciële buitenwereld 
in aanraking te brengen. Loek 
Kreukels, hoofd van WTS. is niet zo 
bang voor een ondergraving van 
zijn positie. LIBER gaat specifiek 
voor de economen werken, terwijl 
WTS veel algemener voor de hele 
RL op zal moeten treden. In het ka
der van een efficiënte bedrijfsvoe
ring is het veel handiger dat het in
stituut zelf contracten en begrotin
gen gaat opstellen en daarmee dus 
WTS werk uit handen neemt.

Wammes Bos

Holthuis, die nu de Audiovisuele 
Dienst van de RL heeft verlaten; en 
een softwarebedrijfje door Jos Can- 
del. (nu parttimejmedewerker van 
de Dienst POB. Het derde bedrijfje 
zal zich gaan toeleggen op de pro
ductie van databanken. De univer
siteit hoopt met het Science Park 
haar taken op het gebied van de 
maatschappelijke dienstverlening 
gestalte te kunnen geven. Op ter
mijn verwacht men ook uitbreiding 
van mogelijke stageplaatsen voor 
studenten. Wellicht zal het Science 
Park ook voor contractonderzoek 
bij de RL kunnen gaan zorgen.

Wammes Bos



Winsten komen niet op de 
juiste plaats terecht 

OVERZICHT ZOEK BIJ 
DERDE GELDSTROOM

Het contractonderzoek dat ten behoeve van 
derden aan de RL wordt verricht, blijkt nogal 
chaotisch georganiseerd te zijn. Dit ondanks de 
speciale interne Regeling Derde 
Geldstroomonderzoek die in september 1985 van 
kracht is geworden.

Het voormalige ZZL-gebouw aan de Annalaan: gefinancierd met inkomsten 
uit de derde geldstroom (foto Franco Gori).

ning gebracht. In zo'n geval vindt er 
dus dubbele financiering plaats, die 
weer verrekend moet worden. Die 
verrekening is van groot belang 
voor de betreffende vakgroep 
(vroeger: capaciteitsgroep) waar 
het onderzoek heeft plaatsgevon
den, want bij haar zullen die gelden 
weer moeten terugkeren. Althans, 
75% daarvan; het resterende kwart 
gaat naar de faculteit. Daarin 
schuilt ook de ratio van de regeling: 
de 'winsten' die ontstaan uit de 
dubbele betaling horen terecht te 
komen waar ze zijn ontstaan. Op 
die manier hebben vakgroepen en 
faculteiten belang bij contractre- 
search: uit dé extra inkomsten kan 
nieuw onderzoek gefinancierd wor
den.

Rechtstreeks

Dat uitgangspunt is al verwoord in 
een ministeriële beleidsnota uit 
1981. Jos Gerards, hoofd van de 
Dienst Algemene Juridische Za
ken, wijst er nadrukkelijk óp dat de 
Regeling Derde Geldstroömonder- 

zoek vanuit diezelfde optiek is ge
schreven: de batige saldi die ont
staan als er dubbele betaling plaats
vindt horen rechtstreeks naar vak
groep en faculteit te worden door
gesluisd. Voorheen kwamen deze 
gelden in de algemene pot van de 
universiteit terecht (ex artikel 100 
lid 2 van de WWO) en golden dan 
als 'niet-realisatie personele midde
len’. Jaarlijks omvatte dat fonds de 
afgelopen jaren steeds vele miljoe
nen. Voor de besteding daarvan 
konden Faculteiten en Diensten 
voorstellen doen, waarover vervol
gens in de Universiteitsraad werd 
beslist. Verschillende zegslieden 
binnen de universiteit, die alleen 
anoniem aangehaald willen wor
den, beweren nu dat de Dienst FZ 
deze wijze van boeken gewoon 
heeft voortgezet en in weerwil van 
de nieuwe regeling de 'winsten' 
toch bij het algemene, centrale deel 
van het artikel 100 lid 2-fonds heeft 
ondergebracht in plaats van bij de 
facultaire - en vakgroepsfondsen. 
Omdat de afgesloten projectbud- 
getten nu keurig op nul eindigen 
terwijl ze een batig saldo hadden 
moeten tonen, zouden op deze wij
ze de Economische - en de Medi
sche Faculteit elk enige tienduizen
den guldens lichter zijn geworden.

Gelden waarvoor men nu verwoede 
pogingen zou doen om ze terug te 
krijgen.

Gepikeerd

Bij geen van beide faculteiten is uit
sluitsel te verkrijgen over de vraag 
om welke projecten en om hoeveel 
geld het nu precies gaat. Bij Econo
mie wil de secretaris van de weten
schapscommissie, Jan Schrijen, 
daarover geen informatie geven, bij 
de Medische Faculteit zegt Edward 
Steur, faculteitssecretaris, die gege
vens niet te hebben. Dit omdat FZ 
geen overzicht kan laten zien van de 
financiële situatie rond het relevan
te derde geldstroomonderzoek. De 
klacht luidt dat het hele gebied van 
de contractresearch niet inzichtelijk 
en dus onbeheersbaar is; daardoor 
ontbreken bij het opstellen van de 
begroting voor 1987 essentiële ge
gevens.

Bij FZ reageert men uiterst gepi
keerd op deze berichten over be
weerde foutieve boekingen van in
komsten. Harrie de Bruijn ontkent 
dat de Regeling Derde Geldstroom
onderzoek niet is gerespecteerd.

Hij spreekt van een interpretatie
verschil, waarover momenteel een 
commissie zich buigt. Bovendien is 
bij FZ vanwege de daar ontstane 
achterstanden een extern accoun
tantsbureau ingeschakeld, dat zal 
gaan bekijken of de inkomsten uit 
de contractresearch inderdaad naar 
facultaire - en vakgroepsfondsen 
moeten worden overgeheveld. Zo 
ja, dan gebeurt dat gewoon en is er 
niets aan de hand, aldus De Bruijn.

Bovendien zou het maar om een 
paar projecten gaan, namelijk die 
welke afgesloten zijn in de periode 
september tot eind december 1985. 
Hij wijst tevens op een verschijnsel 
dat hij als een veel ernstiger pro
bleem beschouwt: al het contract
onderzoek dat buiten de nieuwe re
geling om wordt aangenomen. 
Vooral bij de Medische Faculteit 
zou veel derde geldstroomonder
zoek niet volgens de officiële rege
ling worden behandeld.

Wammes Bos

Obligaties
Studiefinanciering, iedereen doet 
het op zijn manier. Economiestu- 
dent Nicolaas Heij uit Amsterdam 
wel op een heel bijzondere. Op 1 
oktober geeft Heij vijftig obligaties 
uit met een gezamenlijke waarde 
van tienduizend gulden om het ver
volg van zijn studie veilig te stellen. 
De in totaal tweehonderd obligaties 
zijn ondergebracht bij familie en 
vrienden. De looptijd van de lening 
is negen jaar; in 1991 wordt met af
lossen begonnen. Als dekking heeft 
de student een overlijdensrisicover- 
zekering afgesloten, terwijl zijn 
ouders borg staan voor de aflossing. 
Heij verwacht, dat vele studenten 
zijn voorbeeld zullen volgen.
(Wagenings U-blad)

Modulen
Langzaamaan schakelen de univer- 
siteiten over op het Modulair On
derwijs. Dat is goedkoper en garan
deert een betere toekomst voor de 
afgestudeerde academici. De inde
ling van het onderwijs in kleinere 
brokjes ('modulen’, bijvoorbeeld 
periodes van vier weken) moet de 
student de gelegenheid geven zijn 
programma geheel eigenhandig in 
te vullen, door een combinatie te 
maken van door hemzelf gekozen 
leereenheden uit de hele faculteit of 
zelfs universiteit. Die volledige keu
zevrijheid wordt, naar analogie met 
de maaltijd uit de muur, ook wel ca- 
fetariasysteem genoemd. Vooral 
door een tekort aan geld valt de ene 
universiteit na de andere voor de 
modulen. Het grote voorbeeld is 
overigens niet Maastricht, maar de 
door Deetman zwaar getroffen Til- 
burgse letterenfaculteit.
(NRC Handelsblad)

Burgemeester
De Leidse Drie October Vereeni- 
ging stelt zich ten doel de stadsbe
volking en de universiteit wat dich
ter tot elkaar te brengen. Dat dit 
doel al een eeuw zonder veel succes 
wordt nagestreefd is voor de vereni
ging reden om dezer dagen groots 
uit te pakken. Belangrijkste onder
deel van de vieringen is een race 
met twaalf negentiende eeuwse 
postkoetsen dwars door Nederland. 
Prof. dr. ir. Rorsch, in het dagelijks 
leven bestuurder bij TNO maar 
daarnaast voorzitter van de Drie 
October Vereeniging, heeft het er 
maar druk mee. "De laatste twee 
maanden kostte me dat zo’n vijftig 
uur per week denk ik. Naast mijn 
werkend bestaan. Maar zo gaat het 
toch meestal? Mensen die het al erg 
druk hebben, kunnen vaak de extra 
drukte beter aan dan lieden uit de 

_________________________________________________________ d

OPENING
Studentenhuis ”In de Fortuyn’

Nadat tot op heden informeel al een aantal activiteiten in het 
Studentenhuis "In de Fortuyn” werd georganiseerd, wordt dit thans 

officieel geopend en wel op:

WOENSDAG 22 OKTOBER A.S.

Er is dan open huis vanaf: 18.00 uur.

Het studentenhuis biedt de gehele dag gastvrijheid aan alle student®11 
van de Universiteit en HBO-instituten, ongeacht hun 

levensbeschouwing.

De Regeling was vooral ontworpen 
om de organisatorische en financië
le wildgroei van contractonderzoek 
in goede banen te leiden. De voor
afgaande Extra Honoreringsrege- 
ling voldeed niet meer. Bij WTS 
(Wetenschapswinkel, Transfer
punt, Science Park) is een informa
tiemap voor onderzoekers en facul
teiten verschenen waarin de hele 
Regeling uit de doeken wordt ge
daan, compleet met stappenschema 
en calculatieformulieren. In de 
praktijk blijkt de nieuwe regeling 
echter niet erg strikt gehanteerd te 
worden. Zo beklaagt het hoofd van 
de Dienst Financiële Zaken (FZ),
I larrie de Bruijn, zich erover dat hij 
geen duidelijk ingevulde calculatie
formulieren krijgt en daardoor geen 
overzicht heeft over essentiële ge
gevens. Bijvoorbeeld, of er perso
neel bij contractonderzoek wordt 
ingezet dat tot de vaste formatie be
hoort en dus uit dien hoofde al 
wordt betaald. Omdat de universi- 
teit haar medewerkers niet gratis 
uitleent, worden de salariskosten 
tevens bij de opdrachtgever in reke

Ingericht zijn o.a. een grote conversatieschaal met leestafel, t.v., pia110 
en bar, een kapel voor meditatie, een ruime studiezaal -bibliotheek

(ook voor vrije studie) en kleine vertrekken, beschikbaar voor 
gespreksgroepen.

Loop op 22 oktober eens binnen. U bent van harte welkom!

RK Studentenvereniging RK Studentenpastoraat tOr)
Servatius Maastricht (foto p

klasse der vrijgestelden." Op de 
grote dag zelf mocht Rorsch md 
jacquet en wandelstok de stad be
treden, waarbij hij menigmaal md 
'burgemeester' werd aangespro
ken. De Leidenaar blijft zijn regen
ten met respect behandelen.
(Mare) sYmf.

Plekk

Sexen 1
De Open Universiteit krijgt binnen
kort een gekozen medezeggen
schapsraad. Daarin moeten tenmin
ste eenderde mannen en eender^ 
vrouwen zitten. Zo is het uiteinde
lijk bepaald in het kiesreglement 
Sommigen hadden de sexen-verde- 
ling liever in het midden gelaten d* 1 
gesproken over 'een evenwichtige 
opbouw', anderen wilden er lievd 
maar helemaal niet over praten 
Maar goed. Het is nu duidelijk 
eenderde vrouw, eenderde ma 
n...en wat doen ze bij de Open Un|J 
versiteit nu met de rest?
(Modulair)

Dl
KA

Sexen 2
Vrouwelijke studenten zijn n$ 
steeds een minderheid, maar ze Z|!' 
ten in de lift. Vorig studiejaar 
ren er 61.318 vrouwelijke studef' 
ten, 2500 meer dan het jaar daar' 
voor. Vrouwen vooruit! dus. 
mannen maken echter maar zoetj£' 
saan plaats: vorig jaar liepen er nft 
105.318 jongens rond, maar 
minder dan in 1984. Het totale at1"' 
tal inschrijvingen steeg met een prl’ 
cent. Een slimme rekenaar kan 4 
zo vertellen, wanneer er sprake Z’ 
zijn van een vrouwenoverschot o11] 
der studenten.
(Mare/Onderwijsverslag O&W)

Fall out
Drie Groningers hebben radioactij1 
plutonium uit de kern van de Tsj£l 
nobyl-reactor gevonden op kledij 
stukken van Nederlandse Oos 
Europareizigers. Daaruit blijkt, 
het besmette gebied tenminste ti^ 
duizenden vierkante kilometers t® 
sen Kiev, Minsk en Noordoost Pl 
len beslaat. Dat is een veel gro^ 
gebied, dan in de Sovjet-rapporw 
wordt genoemd. De Gronings 
maken deel uit van de werkgr0™ 
Fall-out, een groep natuurkundig 
die metingen verricht naar stral||,: 
tengevolge van de TsjernoW 
ramp. De ontdekking wordt % 
week gepubliceerd in het Enge. 
blad Nature. Het ministerie 
VROM wist het nieuws al enk, 
weken, maar heeft het niet ter spf'. 
ke gebracht in Wenen, waat , 
augustus een conferentie 0 
Tsjernobyl werd gehouden.
(UK Groningen)
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11 het hart van het laboratorium is 
er inmiddels twaalf jaar ervaring 
^gedaan met 'probleemgestuurd 
eren‘. Die ervaring stond vorige 
"teek centraal op een tweedaags 
symposium over 'onderwijsvernieu- 
'V1,ng'. georganiseerd door de Facul
teit der Geneeskunde. Veel vraag
tekens en soms keiharde kritiek 
seamen hier naar voren. Maar te- 
gelijk werd duidelijk dat het Maas- 
teichtse pleidooi voor onderwijsver- 
teeuwing steeds meer weerklank en 
Navolging vindt.

Jfet symposium werd een ware eva- 
uatie van het probleemgestuurd le- 
ren. De Maastrichtse sprekers be- 
Perkten zich niet tot bloemrijke taal 
on eensgezinde lof. Integendeel, de 
band werd diep in eigen boezem ge
stoken en bracht de studente Han- 
Peke Hamers tot de verzuchting dat 
et publiek zich wel zou afvragen 

M arom ze in godsnaam nog in 
S*tiastricht studeerde. Ton 
chmidt, de zojuist afgetreden 
. °rzitter van de onderwijscommis- 
e van de Faculteit der Geneeskun

Een derde probleem dat volgens 
Schmidt insluipt in het Maastrichtse 
onderwijssysteem heeft te maken 
met de dualiteit tussen kennis en- 
probleemoriëntatie. Een universi
taire opleiding heeft niet alleen de 
taak om de praktijk van later in het 
curriculum te representeren. In een 
universitaire opleiding is ook theo
rie en basiskennis belangrijk, aldus 
Schmidt. Hij constateerde dat het 
moeilijk is om basiskennis en theo
rie te vertalen in leergedrag uitlok
kende problemen. Probleemge
stuurd onderwijs kan volgens hem 
dan ook gemakkelijk afglijden tot 
"kapstok”-onderwijs. Schmidt: "In 
"kapstok"-onderwijs gaat de docent 
uit van de stof die naar zijn mening
moet worden beheerst. Vervolgens 
zoekt hij naar een passende pro
bleemstelling, de "kapstok", die 
leidt tot de bestudering van die stof. 
Uitgangspunt is dus: wat moet de 
student weten; het vervolgens ge
formuleerde probleem is een mid
del hiertoe. Mijns inziens is dit fun
damenteel tegengesteld aan het uit
gangspunt van een probleemge
stuurd curriculum, waar het doel is; 
het kunnen formuleren en oplossen 
van problemen, waarbij kennis een 
middel is; eigenlijk dus precies het
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de, maakte in zijn lezing duidelijk 
waar het symposium toe diende: 
"Het is niet mijn bedoeling om het 
Maastrichtse onderwijssysteem te 
kraken, integendeel. Maar de tijd 
dat we onze ogen gesloten houden 
voor de problemen die de toepas
sing van de basisfilosofische uit
gangspunten met zich mee heeft ge
bracht, ligt definitief achter ons. 
Problemen overigens die naar mijn 
vaste overtuiging niet noodzakelij
kerwijs voortvloeien uit probleem- 
sturing, maar in de Maastrichtse va
riant zijn ingeslopen. De kritiek 
mag niet meer terzijde worden ge
schoven als het gemor van afvalli
gen. Een volwassen onderwijspro
gramma en onderwijsorganisatie 
verwerkt de kritiek en verwerpt 
haar niet. Eigenlijk komt het erop 
neer dat de leerprincipes van pro- 
bleemsturing nu op het functione
ren van het curriculum zélf worden 
toegepast."

Kauwgumballen

Dat er nogal wat fundamentele pro
blemen aan het Maastrichtse onder
wijssysteem kleven maakte Schmidt 

op bijzonder scherpe en heldere 
wijze zichtbaar. De motivatie van 
de stafleden staat hierbij -zoals te 
verwachten viel- bovenaan de lijst. 
Na de uitdagende pioniersjaren, al
dus Schmidt, is nu de routine inge
slopen en worden de problemen 
zichtbaar. In de onderwijsgroep 
wordt de staf in een afwachtende rol 
geplaatst. Het initiatief ligt bij de 
onderwijsgroep die bepaalt hoe een 
probleem wordt aangepakt. De in
dividuele docent voelt zich niet 
meer aangesproken als deskundige 
en het resultaat van de eigen in
spanning verdwijnt bovendien in 
een anoniem studielandschap of 
blokboek. Gevolg: een sterke in
damming van de eigen creativiteit, 
vaak een slechte kwaliteit van de 
leermiddelen en bij de staf een alge
mene weerzin tegen tutorschappen 
of andere sterk gestructureerde do- 
centrollen. Ook constateert 
Schmidt dat er een toenemend aan
tal colleges is, die de docent-student 
interactie weer op gang moet bren
gen.
Als tweede factor die de stafmotiva- 
tie negatief beinvloedt noemt 
Schmidt de opgesplitse verantwoor

delijkheid: "de blokcoördinator is 
verantwoordelijkheid voor het tot 
stand komen van het blokboek, de 
capaciteitsgroep is verantwoorde
lijk voor de inhoud van het door 
haar geleverde materiaal, het buro 
onderwijs is verantwoordelijk voor 
de levering van tutoren, de faculteit 
voor de blokdoelstellingen, het 
jaaroverleg voor de onderlinge af
stemming van de blokken binnen 
een jaar enzovoorts.”
Een uitermate complexe, ondoor
zichtige onderwijsorganisatie dus, 
waarin veranderingen maar traag 
op gang komen. Voor de medewer
kers werkt dit vervreemdend. 
Schmidt: "Het staflid voelt zich een 
kauwgomballen-automaat: er lijkt 
geen controle over de input van bo
venaf, doch als het signaal komt, 
dient terstond een kauwgombal te 
worden geleverd.”

Toetsing

Een tweede aspect van het Maas
trichtse onderwijssysteem dat op 
het symposium ter discussie stond 
betrof de toetsing. Er zijn in het 
medisch curriculum drie toetsvor
men ingebouwd: de voortgangs
toets, de bloktoets en de vaardig
heidstoets. Geen van deze vormen 
lijkt de toets der kritiek helemaal te 
kunnen doorstaan. Professor Wij
nen, verbonden aan de capaciteits
groep Onderwijsontwikkeling en 
Onderwijsresearch, bekritiseerde 
de eenzijdige nadruk op feitjes en 
details in de voortgangstoetsen. 
Toch ziet hij deze als een prima 
meetinstrument voor probleemop- 
lossen, immers, "als je voldoende 
kennis hebt bestaan er geen proble
men”. Hij erkende dat er nog nooit 
een bevredigende methode ontwik
keld is om het probleemoplossen te 
meten
De bloktoetsen werden van stu- 
dentzijde kritisch bekeken. Volgens 
Hanneke Hamers en Harro Spits
bergen gaan die toetsen steeds stu
render werken, omdat ”de blok
toets in twijfelgevallen over de 
voorgang summatieve waarde 
heeft". Studenten richten zich een
zijdig op een bloktoets en hierdoor 
komen andere activiteiten, zoals de 
onderwijsgroep, in het gedrang.
De vaardigheidstoets tenslotte 
heeft een soortgelijk effect. Drs. 
van Luyk van de capaciteitsgroep 
Onderwijsontwikkeling en onder
wijsresearch noemde bovendien de 
organisatorische complexiteit en de 
onbekendheid met het meetinstru
ment (observatie) als nadeel van de 
vaardigheidstoets. Hij pleitte in dit 
verband voor een goede observato
rentraining.

Kennis-conservatisme 

omgekeerde. De nadruk bij pro- 
bleemsturing ligt dus op het hande
lend of intellectuele proces, in te
genstelling tot passieve kennisbe- 
heersing. Een van de problemen 
van het Maastrichtse probleemge- 
stuurde curriculum is nu dat een de
finitieve keuze voor het principe 
van probleemsturing nooit is ge
maakt. De ene helft van de staf 
houdt vast aan het kapstokprincipe. 
de andere helft niet."
Schmidt's waarneming werd door 
de studenten op het symposium be
vestigd: "De universiteit heeft twee 
doelstellingen: het 'leren leren' en 
het vergaren van kennis. Wij con
stateren dat het evenwicht ver
schuift in de richting van kennis ver
garen."
Schmidt vreest dat in het medisch 
curriculum in de komende jaren het 
"kennis-conservatisme" weer de 
overhand zal krijgen: "Een van de 
factoren die hierbij zeker een rol 
speelt, heeft mijns inziens te maken 
met de grote mate van onzekerheid 
bij velen dat met het loslaten van de 
kennis-oriëntatie het gevolg zal 
zijn: chaos, onduidelijkheid en een 
niet meer waar te maken verant
woordingsplicht ten opzichte van de 
maatschappij."
Schmidt stelt dat het "kapstok"-on- 
derwijs die onzekerheid oproept, 
omdat vanuit de kennisoriëntatie 
immers alle andere didactische vor
men omwegen zijn.

Alco-schap

Om de kenniskloof te overbruggen 
werden op het symposium voorstel
len gedaan als het geven van enkele 
hoorcolleges of het bestuderen van 
theorieboeken voorafgaand aan de 
onderwijsgroep. Overigens stelden 
verschillende sprekers dat Maas
trichtse studenten in kennis zeker 
niet onderdoen voor studenten van 
andere universiteiten. Bovendien 
blijken ze zelfstandiger en meer ge
motiveerd voor hun studie. Genoeg 
redenen dus ook voor tevreden
heid.
Op het symposium werd ook duide
lijk dat het Maastrichtse experiment 
met onderwijsverniewing navolging 
vindt in andere instellingen. Het Al
co-schap in Leiden, een variant van 
het skillslab, kan als voorbeeld die
nen van een projekt waarbij de rol 
van Maastricht evident is. In 1987 
zullen zelfs alle medische facultei
ten in Nederland een skillslab en 
een vaardigheidstraining hebben. 
De verschillen in uitwerking kun
nen weer hun terugstraling hebben 
op Maastricht. De bovengenoemde 
problemen kunnen wellicht aange
pakt worden door ze te vergelijken 
en te mengen met de ervaringen van 
elders. In Leiden bijvoorbeeld zijn 
de traditionele onderwijsrollen ge
handhaafd naast de tutorrol in het 
Alco-schap. Hierdoor wordt de do
cent minder in een passieve rol ge
plaatst en bovendien blijkt de do
cent door zijn ervaring in het Alco- 
schap creatiever te worden in zijn 
'gewone' docentrol. Hier werkt het 
systeem dus stimulerend en niet "in
dammend”.
Een andere opleiding die naast pa
rallellen ook op een aantal essentië
le punten verschilt van Maastricht is 
Algemene Gezondheidszorg in 
Rotterdam. Ook hier werken de 
studenten in onderwijsgroepen aan 
een probleem. De docent is échter 
nooit alleen procesbewaker, maar 
altijd ook inhoudsdeskundige. 
Op het symposium werd duidelijk 
dat veranderingen op een aantal 
punten noodzakelijk zijn, maar dat 
ervoor gewaakt moet worden de 
probleemoriëntatie niet los te laten. 
Van professor Thung werd de 
Maastrichtse onderwijsmethodiek 
immers niet voor niets geprezen als 
"de enige belangrijke universitaire 
verandering sinds de oorlog." Wat 
kan een jonge universiteit zich nog 
meer wensen?

Emely Nobis
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Noodfondsen raken uitgeput

TIENDUIZENDEN IN ONZEKERHEID 
OVER BEURS

De noodfondsen van de studentendecanen raken uitgeput. Studenten die een kamer 
vinden en dus recht krijgen op een beurs voor uitwonenden, kunnen dat wel doorgeven 
aan "Groningen", maar krijgen tot april het thuiswonenden-budget. En de nieuwe 
versie van Deetmans 'floppy disc', die antwoord moet geven op de meest dringende 
vragen, blijkt tot januari 1988 niet bruikbaar.

Maar de chaos rond de studiebeur
zen behoeft kennelijk geen verdere 
toelichting. Dat is althans af te lei
den uit de weigering van minister 
Deetman om in te gaan op een ver
zoek van Frits Bom om de directeur 
Studiefinanciering, drs. J. van 
Schoten, tekst en uitleg te laten ge
ven in het programma de Konsu- 
mentenman van donderdag 2 okto
ber. Bom wilde Van Schoten in de 
uitzending de telefonische vragen 
van kijkers laten beantwoorden. De 
voorlichtingsdienst van het ministe
rie weigerde echter aan dat verzoek 
te voldoen omdat PvdA-kamerlid 
dr. W. Vermeend ook was uitgeno
digd. Onderwijs vond het onjuist 
een ambtenaar te confronteren met 
het politieke commentaar van Ver
meend. "Dat is een ongelijkwaardi
ge situatie", aldus een woordvoer
der. Maar ook toen Bom aanbood 
om Vermeend buiten het program
ma te houden bleef Onderwijs wei
geren. Uit telefonisch contact tus
sen Vermeend en Deetman bleek 
vervolgens dat de minister zelf het 
verschijnen van Van Schoten tegen
hield. Volgens David Hiemstra, 
redactielid van de Konsumenten- 
man, zou Deetman bang zijn ge
weest door Van Schoten te worden 
bekritiseerd. Begin dit jaar weiger
de Deetman al eens op te treden in 
het Avro-programma In De Wan
delgangen, zolang presentator Kees 
Mijnten vasthield aan de vertoning 

De studentendecanen Francoise Meyer Viol en Heleen de Bruin met de floppy waarmee de berekeningen voor de 
studiefinanciering kunnen worden uitgevoerd. De officiële floppy uit Groningen bleek nogal wat manco s te vertonen en is 
teruggetrokken. Daarom werken de Maastrichtse studentendecanen nu met een amateurfloppy uit Nijmegen, die volgens 
hen goed voldoet. De nieuwe Groningse floppy is onlangs gearriveerd, maar daar wordt nog niet mee gewerkt. In Maastricht 
lijken er overigens nog geen grote problemen te zijn met betrekking tot de studiefinanciering. Studenten die vragen hebben 
over de hoogte van hun toelage, kunnen wel bij de studentendecanen terecht. Die hebben weliswaar nog niet de beschikking 
over een computer, maar Heleen de Brüin neemt de floppy gewoon mee naar huis, want daar staat er wel een.

van een in Deetmans ogen te sug
gestief inleidend filmpje.
Inmiddels stapelen de problemen 
zich op. Weliswaar heeft het minis
terie toegezegd het overgrote deel 
van de beurzen voor half oktober 
uit te betalen en wil de Postbank 
deze met voorrang overmaken, 
tienduizenden blijven voorlopig in 
onzekerheid. Door veel studenten 
wordt een beroep gedaan op de 
noodfondsen van de universiteiten. 
waaruit tijdelijke leningen worden 
verstrekt. Op een bijeenkomst van 
de studentendecanen, vrijdag in 
Utrecht, bleken de fondsen volledig 
uitgeput. Aan veel instellingen is 
gevraagd om het budget van het 
noodfonds te verdubbelen of ver
drievoudigen.
De decanen, die bijeen waren om 
ervaringen uit te wisselen over de 
uitvoering van de studiefinancie
ring, stelden vast dat veel aanvra
gen onjuist zijn behandeld, waar
door bijvoorbeeld een thuiswonen
de student door de computer tot 
eenoudergezin was aangewezen en 
daardoor een zes keer te hoge stu
diebeurs kreeg. Wijzigingen in de 
woonsituatie (zoals het op kamers 
gaan wonen) blijken niet voor april 
te kunnen worden verwerkt, zodat 
voorlopig 2000 gulden te weinig 
wordt uitbetaald.
Ook de floppy disc, het computer
programma waarin de studiefinan- 
cieringswet is verwerkt, geeft geen 

antwoord op de vele vragen. Behal
ve dat er fouten in voorkomen, 
houdt de floppy geen rekening met 
de overgangsregeling. Pas in het 
eerste ’normale’ jaar 1988 is de 
floppy bruikbaar, als althans de be
dragen, die gebaseerd zijn op 1985, 
eerst worden veranderd.
Volgens Rob Koenen van de Lan
delijke Studentenvakbond zijn er al 
studenten die moeten afhaken om
dat de beurs niet in orde is. "Nu 
blijkt hoe onverantwoord Deet
mans beslissing was om het stelsel 
op 1 oktober in te voeren." Koenen 
meent dat de angst om de verkiezin
gen niet te overleven de achter
grond daarvan is geweest en dat 
Deetman daarmee tegen de advie
zen van zijn ambtenaren inging. ”Je 
moet het de minister kwalijk nemen 
dat hij - omwille van zijn politiek 
gezicht - het geld voor de studie van 
duizenden studenten op het spel 
heeft gezet. Hij heeft onnodige risi
co's genomen”, aldus Koenen.

De Tweede Kamer heeft inmiddels 
besloten om Deetman op 23 okto
ber aan de tand te voelen. Aan de 
knelpuntennotitie die Vermeend 
(PvdA) onlangs opstelde zijn door 
andere fracties nog vele vragen toe
gevoegd, die Deetman voor de 23e 
moet beantwoorden.

Bert Bakker/UP

House-staff: 
placebo of 
panacée?

Het artikel in observant nummer 5 
(25-09-'86) over de mogelijke 
introductie van ’house-staff' in de 
nederlandse gezondheidszorg geeft 
me aanleiding tot een reactie van 
tweeerlei aard. In de eerste plaats 
geeft het gesprek aanleiding van 
een L.V.A.G.-plan terzake een 
onvolledig beeld van de 
achtergronden van de op dit 
ogenblik over het begrip house-staff 
lopende discussie. Ten tweede zijn 
er bij de inhoud van het artikel nog 
wel enige kanttekeningen te 
plaatsen.
De idee om ook in Nederland een 
house-staff in te voeren werd weer 
enigzins geactualiseerd in 1981 bij 
het verschijnen van het eindrapport 
van de Adviescommissie 
Opleidingen Geneeskundigen 
(A.O.G.). Als (late) reactie op dit 
A.O.G.-rapport wordt, in opdracht 
van de overheid momenteel een 
onderzoek voorbereid naar de 
mogelijkheid, wenselijkheid en 
financiële gevolgen van eventuele 
invoering van een house-staff in de 
Nederlandse ziekenhuizen.
Intussen hebben al heel wat 
organisaties zich het hoofd 
gebroken over de eigen optiek 
jegens mogelijke invoering van de 
house-staff. Hiervan zal eventueel 
een structurele bijdrage te 
verwachten kunnen zijn in het 
streven naar een door velen 
gewenste normalisering van 
werktijden voor artsen in 
ziekenhuizen. Vermindering van de 
groeiende werkeloosheid onder 
(basis)artsen zou daarvan het 
gevolg kunnen zijn. Maar ook: 
m’e’er mogelijkheden tot 
deeltijdarbeid zodat het ook aan 
vrouwelijke artsen mogelijk wordt 
gemaakt hun beroep daadwerkelijk 
uit te oefenen.
Anderzijds is nog geenszins 
duidelijk welke taken 
house-staff-dokters precies zouden 
moeten vervullen in ziekenhuizen, 
hoe deze taken zich verhouden tot 
die van de specialist (-in opleiding), 
en met welk carriere-perspectief, 
welke gevolgen de introductie van 
house-staff zal hebben voor de 
kwaliteit van de intramurale zorg 
etcetera.
Die problematiek is dermate 
ingewikkeld en omvangrijk dat 
niemand daar tot op heden echt uit 
is gekomen. De L.V.A.G. komt in 
dit verband de eer toe als eerste met 
een concreet plan naar buiten te 
zijn gekomen.
Een van de belangrijke bezwaren 
tegen dit plan -en in de ogen van de 
Landelijke Belangenvereniging van 
Basisartsen een zeer laakbaar 
standpunt- is de suggestie dat een 
(bijvoorbeeld driejarige) 
house-staff-periode een geschikte 
’narijpingsperiode’ zou vormen 
voor de basisarts na het afstuderen 
en wel als "middel ter verbetering 
van de kwaliteit van de medische 
opleiding". In individuele gevallen 
mag een dergelijke periode door 
betrokkenen zo ervaren worden, 
het is onjuist en ongewenst om de 
waarde van het artsexamen dermate 
te relativeren dat de housestaff als 
noodzakelijk supplement op de 
medische studie wordt gezien. In 
geval van in dit opzicht 
tekortschietende medische 
opleiding) ligt een poging de 
kwaliteit van die opleiding te 
verbeteren meer voor de hand. Tot 
slot nog ’e’en ander punt uit de 
discussie. Voor een effectieve 
bestrijding van de werkeloosheid 
onder (basis)artsen is de house-staff 
placebo noch panac’ee. Niet een 
logistieke truc om vlotjes even 4000 
mensen drie jaar onder dak te 
brengen noch de enige, 
allesomvattende oplossing voor dat 
probleem. De discussie rond 

house-staff kan echter wel een 
kader bieden waarbinnen een 
aantal problemen rond opleiding, 
arbeidsomstandigheden en 
kwaliteit van de intramurale zorg 
geïntegreerd kunnen worden 
benaderd. De L.B.B. hanteert als 
stelregel: er is geen artsenoverschot 
maar een banentekort!

In meerdere opzichten kan het 
gesprek over house-staff in dat 
kader een bijdrage leveren aan een 
betere verdeling van het werk in de 
ziekenhuizen.

Peter van Dijk, Maastricht
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Vice-voorzitter Landelijke Belan 
genvereniging van Basisartsen

House
Staff

In nummer 5 van de Observant 
staan enkele uitspraken van de 
hoogleraar Van der Lugt 
(neurologie) opgetekend. Hij laat 
zijn gedachten de vrije loop over 
het onderwerp 
kwaliteitsverbetering van de 
medische opleiding. Dat belooft 
heel wat, want Van der Lugt is 
destijds, in 1977 of daaromtrent, 
ingehaald als een 
onderwijsvernieuwer die zijn 
sporen aan de medische faculteit 
van Rotterdam verdiend had. 
Inmiddels moet ik constateren dat 
zijn scope wat verlegd is. Omwille 
van de verbetering van de opleiding 
tot medisch specialist pleit’hij voof 
het inzetten van aspirant huisartsen 
op de afdelingen, die de dagelijkse 
papierwinkel afhandelen voor de 
echte assistenten (AGIO). Deze 
AGIO krijgt dan tenminste tijd orn 
zich professioneel en 
wetenschappelijk behoorlijk te 
ontwikkelen. Het mes snijdt aan 
twee kanten want de aspirant 
huisarts zou hier zeer bij gebaat 
zijn.
Van der Lugt zegt" Ze (de aspiram 
huisartsen) worden blootgesteld 
aan zuiver klinisch denken en dat n 
waardevoller dat het .
psychosomatisch gebeuzel van vee* 
huisartsen.
Denkt Van der Lugt nou echt dat 
zuiver klinisch denken het best 
geleerd wordt door iemand de hel 
dag en nacht lab uitslagen te laten 
inschrijven? En dat drie jaar lang- 
Mij lijkt het genoemde alternatief 
(het beuzelen) dan nog iets 
aantrekkelijker.
Verder breekt Van der Lugt een 
lans voor een verandering van 
optiek op de toekomstige 
beroepsuitoefening van de huidige 
student geneeskunde. De jonge 
generatie is jammergenoeg net te 
laat om zich door middel van het 
uitoefenen van de geneeskunde # 
zakken te vullen, maar hij ziet toc 
nog leuke toekomstmogelijkheden 
in het huishouden en bij de 
damesbladen. Gelukkig dat Van 
der Lugt er zelf nog op tijd bij 'v‘l 
De huisartsengeneeskunde in 
Nederland is dit stadium van 
argumenteren inmiddels lang 
ontgroeid bij het inrichten van 
beroepsopleiding tot huisarts. Ik , 
verwijs Van der Lugt graag naarö 
rapporten van de Commissie 
Curriculumconstructie meerjarig^ 
Beroepsopleiding tot Huisarts 
(CCBOH). De verlengde 
beroepsopleiding zal in 1987 van 
start gaan.

Jaap Zuidweg, huisarts 
cap. groep Sociale Psychiatrie
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WEINIG STEUN IN KAMER VOOR 
UNIVERSITEITEN
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De Algemene Beschouwingen over de rijksbegroting 1987 geven de universiteiten 
voorlopig weinig houvast in hun strijd tegen de bezuinigingen. Zoals verwacht gaat een 
meerderheid van PvdA, CDA en VVD en D66 accoord met een ombuiging van 130 
miljoen, te bereiken in 1990.
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Dp de belangrijke vraag hoe dat 
IT|oet gebeuren is echter nog geen 
‘•ntwoord gekomen. De uitwerking 

de door CDA, PvdA en D66 
beloofde alternatieve ombuigingen 
ln het wetenschappelijk onderwijs 
'"’’et wachten op de behandeling 
vtin de onderwijsbegroting, begin 
december. CDA-fractieleider De 
Vr|es zei dinsdag in zijn eerste ter
mijn dat de taakstelling van 130 mil
joen voor het CDA acceptabel is. 
9e modaliteiten komen later aan 
bod. VVD-aanvoerder Voorhoeve 
VVas niet overtuigd dat alle voor
dellen voldoende zijn afgewogen’. 
ue aanpak van Deetman en het be

drag worden echter ook door de 
VVD gesteund. Van Mierlo (D66) 
stelde zich op het standpunt dat de 
130 miljoen in 1990 weliswaar ge
haald moeten zijn, maar niet nood
zakelijk in hetzelfde straffe tempo 
als minister Deetman wil. Van 
Mierlo’s plan, om in de toekomst de 
13 bestaande universiteiten te laten 
samensmelten tot zes of zeven 
('wellicht met meerdere vestigings
plaatsen’) heeft meer tijd nodig. Al
leen de alternatieve begroting van 
PvdA-leider Wim Kok bevatte een 
klein lichtpuntje voor de universi
teiten. Daarin is 300 miljoen aan ex
tra uitgaven voor scholing opgeno

men. waarmee onder meer de appa
ratuur en uitrusting van het (be- 
roeps-)onderwijs op peil moeten 
worden gebracht. Het PvdA-plan 
krijgt overigens niet de steun van de 
regeringsfracties. De regering heeft 
ook zelf al 300 miljoen gulden voor 
dit doel uitgetrokken. De PvdA 
heeft eerder laten weten accoord te 
gaan met de omvang van de bezui
nigingen op het wetenschappelijk 
onderwijs en niet uitgesloten dat 
het bedrag nog verhoogd zou moe
ten worden.

Bert Bakker/UP

Opvoeding
"Spelen in de open lucht heeft, 
zoover ik weet, slechts een 
gevaarlijke zijde, en dit is, dat de 
knaap, als hij warm is van het 
loopen, kan gaan zitten of liggen op 
den kouden of vochtigen grond." 
De spreker is John Locke, 
gerespecteerd Brits filosoof uit de 
17e eeuw. Maar de man was tevens 
arts, theoloog en politiek 
theoreticus. Men keek nog niet zo 
nauw naar iemands papiertje in die 
dagen. Bovendien was hij ’made in 
Oxford’, en dat was wel even iets 
anders dan onze moderne lokale 
variant. Locke verbleef van 1683 tot 
1689 in Holland. In die periode 
verzocht zijn vriend Edward Clarke 
hem om advies inzake de opvoeding 
van zijn zoon. Locke schreef een 
aantal brieven vol aanbevelingen, 
die hij enige jaren later 
systematiseerde en als aparte 
verhandeling uitgaf. Zo ontstond 
"Some thoughts concerning 
education", hier vertaald als 
"Gedachten over opvoeding" en 
begin deze eeuw opnieuw 
uitgebracht in de serie 
Paedagogische Bibliotheek.
Geheel in overeenstemming met de 
praktische en aardse reputatie van 
de Engelsen is het eerste (en het 
leukste) deel van het boekje gewijd 
aan het lichamelijke aspect. Locke 
prijst een ongebreidelde frisheid 
aan: een hard bed, vroeg opstaan, 
veel brood eten, buiten spelen en 
bovenal het hoofd en de voeten 
koud houden. Vooral over dit 
laatste windt de wijsgeer zich op. 
Het kind moet immers gehard 
worden; vertroeteling en tederheid 
leiden slechts tot ziekelijke 
slappelingetjes. Het zou dus het 
beste zijn om kinderen blootsvoets 
te laten lopen, maar dat wordt in 
beschaafde kringen niet 
geaccepteerd. De oplossing ligt in 
het midden: wel schoeisel, maar 
dun en liefst met gaten, zodat het 
water in en uit kan lopen. Als je dan 
in je jeugd al zo gewend bent 
geraakt aan natte voeten, zul je er 
later nooit meer verkouden door 
worden. De drijvende kracht achter 
de Paedagogische Bibliotheek, 
J.Versluys, wilde deze inzichten 
toch niet onweersproken laten. 
Moderne kennis leerde anders.
"Wie in zijn jeugd veel natte voeten 
heeft, zal vermoedelijk vroeger of 
later veel rheumatiek hebben. 
Waterdichte schoenen komen mij 
dus verkieslijk voor. Daarentegen 
schijnen kousen gemist te kunnen 
worden”, zo schrijft hij in een 
zorgzaam nawoord.
Locke slaat uiteraard de morele en 
intellectuele opvoeding niet over. 

"Hoe jonger kinderen zijn, des te 
minder moet men mijns inziens 
toegeven aan hun ongeregelde en 
wanordelijke begeerten”, schrijft 
hij. Op jonge leeftijd dienen ze 
ontzag te leren, zodat ze later met 
liefde en vriendschap geleid kunnen 
worden. Een strenge behandeling 
als ze klein zijn maakt het mogelijk 
om later de teugels te laten vieren. 
Lichamelijke straffen raadt hij ten 
zeerste af:"Slaafsche straffen 
veroorzaken een slaafsche inborst". 
Aan de andere kant moet men ook 
weer niet het kind te pas en te onpas 
belonen om hem er bijvoorbeeld 
toe te brengen zijn les te leren. 
Daarmee wordt slechts zijn zucht 
naar vermaak aangemoedigd. Mag 
een opvoeder het een kind dan 
nooit eens naar de zin maken? 
Natuurlijk wel, maar alleen als die 
genoegens worden beschouwd als 
gevolgen van de achting die zij van 
hun opvoeders genieten. Niet als zij 
gelden als beloning voor het 
verrichten van een of andere taak. 
Het is een merkwaardig boekje, dat

rode oren

John Locke zo tussen zijn andere 
werk door geschreven heeft: nu 
eens lijkt het zeer modern, dan 
weer doet het hopeloos ouderwets 
aan. In de toenmalige verhoudingen 
echter was het baanbrekend. Het 
heeft een grote invloed gehad op de 
denkers van de Verlichting in de 
18e eeuw. Tot slot nog een passage 
die mij uit het hart gegrepen is en 
die ik aan het lawaaiige deel van het 
tegenwoordige kroost in ernstige 
overweging zou willen geven. Deze 
gezaghebbende bron zal ze toch 
moeten overtuigen: "Schreeuwen is 
een gebrek, dat men in kinderen 
niet moet verdragen; niet alleen om 
het ongepaste en vervelende leven, 
waarmee zij het huis daarbij 
vervullen, maar ook met het oog op 
de kinderen zelf; het is of koppig en 
dwingerig, of twistziek en klagend.” 
In ieder geval is het niet zoals het 
hoort, zegt oom Locke, en zo is dat.

Wammes Bos
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e universiteiten willen dat minis- 
e.r Deetman nader uiteenzet wat 
,1° criteria zijn in de operatie Sé- 

c,’$ve Krimp en Groei (SKG). De 
^•uiier waarop Deetman het ar- 
t ^"''’’narktcriterium hanteert ach- 

zij niet voldoende duidelijk.
.‘'t staat in een brief die de Vereni- 

P nK van Samenwerkende Neder- 
jtndse Universiteiten (VSNU) naar 
erwachting vandaag, 7 oktober, 
.dn de minister zal versturen. De 
^stellingen hebben het voorts te 

uk met jntern overleg over de 
j.Peratie SKG dan dat ze gisteren 
de w om met de minister in 
in ^O-kamer te overleggen over - 
<je ^fgelijking met het belang van

SKG - relatieve futiliteiten. Ze 
tin V^enen ^us n*et ter vergade- 

1’ Maar de minister vond dat 
n aanleiding om de vergadering 

af te gelasten, en liet directeur-ge- 
neraal dr. R.J. In ’t Veld dus tegen 
lege stoelen praten. „De instellin
gen hebben vorige week in de agen
dacommissie van de WO-Kamer 
niet gemeld dat ze niet zouden ko
men. Vrijdagmiddag lieten ze ons 
per telex weten dat ze het druk heb
ben. Daar hebben wij kennis van 
genomen," luidt het commentaar 
van In ’t Veld op de afwezigheid 
van het WO. De VSNU zelf rea
geerde maandagavond bij monde 
van mr. K. Kooistra tamelijk ver
baasd op het bericht dat de vergade
ring was gehouden of er niets aan de 
hand was: „Behalve de mededeling 
dat we het druk hebben met de 
SKG-operatie bevatte de telex ook 
het voorstel om de agenda door te 
schuiven naar een maand later", 
zegt hij. „Op dat voorstel heeft de 

minister niet gereageerd. Wel belde 
maandagmiddag om half vier de se
cretaresse van In ’t Veld met de me
dedeling dat de vergadering om vier 
uur door zou gaan. Maar dat is niet 
hetzelfde ais ingaan op ons voorstel. 
Ik zou het niet verstandig vinden 
van de minister om ervan uit te gaan 
dat het schimmenspel dat hij In ’t 
Veld nu heeft laten opvoeren, de 
kwalificatie ’overleg’ verdient. 
Maar de situatie is zo exceptioneel 
en zo uniek, dat ik de officiële 
VSNU-reactie moeilijk kan voor
spellen. Voor zover ik nu kan zien 
kunnen er twee dingen gebeuren: 
ofwel de universiteiten nemen dit 
schimmenspel gewoon niet serieus, 
ofwel de pleuris breekt uit.”
De brief van de VSNU met kriti
sche vragen over de Operatie SKG 
is in hoge mate een Leids initiatief: 
vorige week telexte het Leidse be
stuurscollege een lijstje vragen rond 
aan de collega’s, dat ze door de mi
nister beantwoord zou willen zien. 

Zo willen de instellingen weten wat 
de minister denkt dat er gebeurt als 
letteren- en sociaalwetenschappelij
ke studies worden ingekrompen: 
verwacht de minister dan geen gro
tere instroom naar duurdere stu
dies, zodat de Operatie SKG de 
kosten eerder omhoog jaagt dan ze 
drukt? Ook willen ze uitleg van een 
van de meer cryptische passages in 
Deetmans notitie, namelijk daar 
waar de minister opmerkt dat de 
onderwijscapaciteit uitgebreid kan 
worden door het aantal opleidingen 
te beperken in richtingen met een 
hoge werkloosheid. En ze willen 
ook weten, hoe de ver strekkende 
ingrepen van de minister sporen 
met zijn eigen nota Autonomie en 
Kwaliteit. Waarin immers staat dat 
de universiteiten meer zeggenschap 
krijgen, op voorwaarde dat ze zelf 
de kwaliteit van hun onderwijsaan
bod in de peiling houden.
De brief van de VSNU is de officië
le reactie van de universiteiten op 

Deetmans SKG-notitie; tot dusver 
reageerden de instellingen ieder af
zonderlijk, doorgaans in de vorm 
van boze protesten. Naar verwach
ting komen de universiteiten ko
mende week met voorstellen om de 
voorgestelde bezuinigingen langs 
een andere weg te realiseren: op het 
moment wordt tussen de instellin
gen nagegaan hoe dat zou kunnen.
Ook dat feit wordt in de VSNU- 
brief gemeld. Tijdens de WO-Ka
mer van maandag, waar de instellin
gen dus door afwezigheid schitter
den, liet In 't Veld er overigens wei
nig twijfel over bestaan hoe de brief 
die de VSNU op dat moment nog 
moest versturen, zal worden ont
vangen. „Eind augustus stonden de 
globale lijnen al vast; het WO heeft 
zowel op 2 als op 15 september ge
zegd dat de minister maar met voor
stellen moest komen; nu komt de 
minister met voorstellen, en nu lijkt 
het WO ex post toch een andere 
mening te hebben, en zelf voorstel
len te willen doen," zei hij.

Esther Hageman/UP
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Promotie drs. Roland Böhm
(Farmacologie)
Roland Böhm verdedigt op vrijdag 10 
oktober om 16.00 uur in de aula zijn 
proefschrift "Mild hypertension: studies 
on pathophysiology and treatment". 
Promotor is prof.dr. K.H. Rahn (RL). 
Het proefschrift is het verslag van een 
zeven jaar durende studie waarin bij een 
groep van 26 jonge mannen met border
line hypertensie en een controlegroep 
van 24 jonge mannen met normale 
bloeddruk herhaaldelijk bloeddruk, 
hartfrequentie en o.a. parameters van 
het systematische zenuwstelsel werden 
gemeten. Maar een klein gedeelte van 
borderline hypertensieve mannen is in 
de loop van zeven jaar definitief hyper- 
tensief geworden en moest behandeld 
worden, terwijl bij anderen de bloed
druk niet veranderde of zelfs daalde. 
Een verhoogde activiteit van het sympa
thische zenuwstelsel is mogelijk oorzaak 
voor de bloeddrukverhoging.

Voorlichtingsdagen voor 
aspirant-studenten
In november vinden op de hieronder- 
staande data de jaarlijkse voorlichtings
dagen voor aspirant-studenten plaats:
- vrijdag 7 november: inlichtingen over 
geneeskunde en gezondheidsweten
schappen;
- zaterdag 8 november: inlichtingen 
over geneeskunde en gezondheidswe
tenschappen;
- vrijdag 14 november: inlichtingen 
over Nederlands recht;
- zaterdag 15 november: inlichtingen 
over Nederlands recht en economie.
Belangstellenden voor deelname kun
nen zich aanmelden bij de dienst Voor
lichting (uiterlijk 22 oktober). Zij krij
gen tijdig algemene informatie en het

RL-Agenda
10-10 Promotie R. Böhm, Aula (J), 16 
uur, info: tst. 257/269.

14-10 Lezing door mw. P. Goossens 
"Automatisering van het secretariaat". 
Aula (J), 20 uur.

16- 10 Lezing door prof. W. Biemel "Die 
Kritik unserer Zeit in der Kunst". Aula 
(J). 20 uur.

17- 10 Promotie G. Horbach, Aula (J). 
16 uur, info: tst. 257/269.

23-10 Lezing door prof. O. Duintjer 
"De zoekende mens". Aula (J), 20 uur.

23-10 en 24-10 Conferentie FdE "Tech
nologie. arbeid en economie". Jezuïe
tenklooster. 23-10: 14 tot 17 uur. 24-10: 
9 tot 17 uur. info: tst. 838/839.

28- 10 Lezing door mw. C. Rottlander 
"Carrière maken in een grotere organi
satie". Aula (J), 20 uur.

29- 10 Symposium "Vrouwenstudies ge
zondheidswetenschappen". Aula (J). 9 
tot 16.30 uur. info: tst. 162/170.

29-10 en 30-10 PAO-cursus "Beklemd 
en benauwd". Randwijck. 8.30 tot 17.30 
uur. info: tel. 887777. tst. 274.

Deze rubriek ’’Bulletin” wordt 
verzorgd door de dienst 
Voorlichting. Officiële 
mededelingen en interessante 
berichten voor de universitaire 
gemeenschap kunnen, getypt op 
speciale kopijbladen, ter opname 
aangeboden worden bij de 
redacteur van deze rubriek Frank 
Speet, kamer 304, of bij het 
secretariaat van Voorlichting, 
kamer 310 (beide in het 
Jezuïetenklooster).
Daar is ook kopij papier te 
verkrijgen. Mededelingen en 
berichten moeten UITERLIJK OP 
VRIJDAG VOOR 12 UUR 
schriftelijk ingeleverd worden ten 
behoeve van het nummer van 
Observant dat de week daarop 
verschijnt. De dienst Voorlichting 
behoudt zich het recht voor 
berichten in te korten, te wijzigen 
of niet meteen op te nemen. Voor 
informatie: Frank Speet, toestel 
319.

programma van de voorlichtingsdagen 
thuisgestuurd.

Bestellingen-stop per 15 november
In de afgelopen jaren was het gebruike
lijk dat na 15 november in principe geen 
aanvragen voor goederen/diensten meer 
werden geaccepteerd.
Na overleg met de diensten Financiële 
en Civiele Zaken heeft het College van 
Bestuur - met name op aandrang van de 
zgn. Servicediensten - voor 1986 beslo
ten dat de datum van 15 november 
wordt verschoven naar 22 november. Na 
die datum kunnen alleen maar onvoor
ziene en spoedeisende aanvragen door 
het centrale magazijn, resp. door de af
deling Inkoop in behandeling worden 
genomen.

Lezingencyclus vrouw en organisatie
Als vervolg op de cursus "Vrouw en or
ganisatie", die dit voorjaar aan de RL 
werd gegeven, is thans door het bureau 
Studium Generale in samenwerking met 
Vrouwenstudies van de RL een lezin
gencyclus georganiseerd. De volgende

29- 10, 30-10, 31-10 en 1-11 PHO-cursus 
"Inleiding in verplcgingswetenschappe- 
lijk onderzoek". Kasteel Vaalsbroek, 
Vaals, info: tst. 234/212.

30- 10 Voorstelling "Eros en de eenzame 
man" door theatergroep "De grote luxe 
na de kleurenteevee". Toneelacademie. 
20 uur.

31- 10 Promotie P. Go. Aula (J), 13.30 
uur. info: tst. 257/269.

31-10 Inaugurale rede mw.prof. v.d. 
Bergh-Braam. Aula (J), 16 uur. info: 
tst. 257/269.

31-10 Openbare tentoonstelling "Publi- 
citeitsvormgeving en architectonische 
vormgeving". Bonnefanten. 20 uur.

04-11 Lezing door mw. D. Duijkers 
"Emancipatiebeleid", Aula (J). 20 uur.

07-11 Promotie C. Hamilton. Aula (J), 
16 uur. info: tst. 257/269.

07-11 en 08-11 Voorlichtingsdag genees
kunde, Randwijck. info: tst. 313.

07-11 en 08-11 Voorlichtingsdag gezond
heidswetenschappen. Jezuïetenklooster, 
info: tsj. 313.

thema's komen aan de orde:
- dinsdag 14 oktober: automatisering 
van het secretariaat. Een lezing door 
mevr. P. Goossens. PTT Centrale Di
rectie Den Haag over omwentelingen in 
de taakopvatting in het kader van de 
automatisering van secretariaatswerk- 
zaamheden. Kansen voor vrouwen om 
bestaande functies interessanter te ma
ken en op een hoger niveau te brengen.
- dinsdag 28 oktober: carrière maken in 
een grotere organisatie. Een lezing door 
mevr. C. Rottlander, projectmanager 
productontwikkeling Vedior Almere en 
ex-voorzitster van het Landelijk Vrou
wennetwerk over de overgang van een 
studie op HBO/WO niveau naar een be
trekking binnen het bedrijfsleven. Crite
ria voor beroepskeuze. Solliciteren, car
rièreplanning en carriërelijn.
- dinsdag 4 november: emancipatiebe
leid. Een lezing door mevr. D. Duijkers, 
ex-beleidsmedewerkster Provincie Gel
derland over overheidspersoneelsbeleid 
en de emancipatie van de vrouw.
De lezingen beginnen om 20.00 uur in de 
aula van de RL (Jezuïetenklooster) en 
zijn voor iedereen gratis toegankelijk.

V rouwennetwerk
Overleg vindt plaats om 20.00 uur op de 
tweede maandag van de maand in de 
Nieuwenhof. Studentes en medewerk
sters die belangstelling hebben voor het 
vrouwennetwerk kunnen contact opne
men met Pauline Tomlow. coördinatie 
Vrouwennetwerk, tst. 170.

16 oktober: 1 minuut voor de vrede
Het College van Bestuur vraagt studen
ten en medewerkers, op donderdag 16 
oktober 1 minuut stilte in acht te nemen 
in het kader van de actie 'miljoen minu
ten voor de vrede'. Het CvB heeft, 
mede op advies van het presidium in de 
U Raad besloten, op deze wijze gevolg 
te geven aan het verzoek van het Neder
lands Comité van het internationale jaar 
van de vrede. De RL sluit zich hiermee 
aan bij de duizenden over heel de wereld 
die in de maand van 16 september tot 16 
oktober korte tijd letterlijk willen stil
staan bij de zaak van de vrede.

Voordracht over Aids
Tijd: Woensdag, 15 oktober. 14.30 uur. 
Plaats: Vormingscentrum 'de Klinker- 
berg, Klinkerberg 22, Meersen.
Onderwerp: Medische, epidemiologi
sche en verpleegkundige aspecten van 
aids alsmede ziekenhuishygiëne en be
geleiding van patiënten.
Spreker: Johan Lombrechs, hoofd ver
pleegkundige van de afdeling Aidsbe- 
strijding ex-vooriichting van het Acade
misch Medisch Centrum te Amsterdam. 
Aanmelden: zo spoedig mogelijk: 043- 
643737. Toegang gratis.

Rectificatie
Financiële ondersteuning
Aanvragen voor financiële ondersteu
ning voor activiteiten op het gebied van 
de gezondheidswetenschappen kunnen 
worden ingediend bij de Catharina Pijis- 
stichting. Aanvragen moeten worden 
gericht aan het bestuur van de Catharina 
Pi j Isstich ting en worden ingediend bij de 
secretaris van de Faculteit der Gezond
heidswetenschappen van de RL.
Aanvragen moeten worden ingediend 
vóór 15 november 1986 i.p.v. zoals eer
der vermeld 1 januari 1987.

Agenda Tafelstraat 13
10 oktober 20.00 uur: co-assistenten- 
groep. Er is nog plaats voor drie perso
nen. Aan de orde komt het concept "ge
zondheid" in de joodse traditie vergele
ken met andere hedendaagse defenities. 
12 oktober 19.00 uur: viering in de Cel- 
lebroederskapel m.m.v. Pim Ligtvoet en 
koor.
14 oktober: gesloten.
15 oktober 16.(X) uur: filosofiegroep 
m.m.v. H. ten Have in de serie "geloof 
en wetenschap", dit keer over het cul
tuurmodel van van Peursen.
16 oktober 16.30 uur: koor-repetitie.

Open avond COC
Dinsdag 14 oktober: open avond voor 
vrouwen (en ook mannen). Judith 
Schuyf, van de interfacultaire werk
groep homostudies van de Universiteit 
van Utrecht, zal vertellen over het lesbi

sche leven in het Berlijn van de jaren 
twintig. Daarbij worden lichtbeelden 
vertoond. Het cafe is open vanaf 20.00 
uur. De lezing zal om 20.15 uur begin
nen. Toegangsprijs: ƒ 2.-.
COC. Bogaardenstraat 43. tel. 218337.

Praatgroep voor mensen met pedofiele 
gevoelens
De sectie pedofilie van de Maastrichtse 
Werkgroep voor bijzondere vormen van 
sexualiteit. intimiteit en relaties (SIR) 
organiseert ook dit seizoen weer een 
praat/ontmoetingsgroep voor vrouwen 
en mannen met pedofiele gevoelens.
In deze groep kan men mensen ontmoe
ten van uiteenlopende achtergrond en 
leeftijd. Men kan in vertrouwelijke sfeer 
praten over hoe men op een voor zich
zelf en voor anderen verantwoorde ma
nier kan omgaan met gevoelens voor 
kinderen, over teleurstellingen, ver
wachtingen en vragen.
De groep komt om de 2 a 3 weken bij el
kaar op een maandagavond en wordt be
geleid door twee mensen van de werk
groep. Met iedere geïnteresseerde wordt 
een voorgesprek gehouden. De werk
groep SIR is een samenwerkingsverband 
van Bureau Vertrouwensartsen. COC. 
NVSH en RIAGG te Maastricht. Infor
matie en aanmeldingen: Werkgroep 
SIR. Prins Bisschopsingel 22. 6211 JX 
Maastricht, tel. 213131.

Cyclus "Afrika in de marge”
Het Centrum voor Vrede en Ontwikke
lingssamenwerking in Maastricht orga
niseert in oktober en november een cy
clus .van zes informatie- en discussie
avonden over het probleem van onder
ontwikkeling en structurele armoede in 
Afrika. Kenmerkend voor de arme en 
kansarme bevolkingsgroepen in Afrika 
is hun marginale positie in de samenle
ving: daar waar leven overleven wordt. 
De cyclus bestaat uit drie koppels van 
twee avonden waarin de speciale proble
matiek van drie verschillende groepen 
mensen aan de orde zal komen: kleine 
boeren, migranten en vrouwen.
Tijdens de eerste avond van ieder kop
pel zal de situatie in Afrika belicht wor
den. Tijdens de tweede avond zal terug
gekoppeld worden naar onze eigen sa
menleving om aan te geven hoe westerse 
maatregelen de Afrikaanse situatie di
rect beïnvloeden. Onderdeel van het 
programma is ook een (wcrk)bezoek 
aan het Afrika-museum in Cadier en 
Keer.
De avonden worden op de volgende 
maandagen gehouden: 20 en 27 oktober 
en 3. 10. 17 en 24 november. De bijeen
komsten worden gehouden op het 
CVOS. Cortenstraat 4. De kosten be
dragen f 12,50 voor de hele cyclus, in
clusief literatuurmap en entreeprijs 
Afrikamuseum. Opgeven vóór 17 okto
ber: CVOS. tel. 213841
Bridge
Donderdag 16 oktober start de bridge
club "de laatste slag" een beginnerscur
sus. Deze zal 12 lessen beslaan. De cur
sus wordt vanaf 16 oktober elke donder
dag gehouden van 18.30 tot 20.30 uur in 
cafe Tribunal, Tongersestraat 1. Kosten: 
ƒ 20,- per persoon. Koko-ledcn ƒ 15,-. 
Inlichtingen en opgave: Martin Brand- 
wagt, Heugemerweg 13 (302), tel. 
253062 of Ineke Polling. Tischbcinstraat 
2. tel. 253368.

Denksporttoernooi
Op vrijdag 17 oktober wordt in het ka
der van de lustrumactiviteitcn van 
KOKO een denksporttoernooi georga
niseerd. Dc volgende sporten staan op 
het programma: go. bridgen, schaken en 
dammen. Bij schaken wordt er gedacht 
aan een snelschaaktoernooi. twee keer 7 
minuten per partij. Voor het onderdeel 
dammen is de Maastrichtse damkam- 
pioen Leo Wijnands uitgenodigd i.v.m. 
een te spelen simultaanwedstrijd.
Aan dit toernooi kunnen alle medewer
kers en studenten van de RL meedoen. 
De kosten bedragen ƒ 2.50 per persoon. 
Iedereen die zin heeft om zich te meten 
met andere denksporters kan zich vóór 
woensdag 15 oktober opgeven bij Boy 
Penders, tel. 254303 of bij Caroline Wij- 
deven. tel. 622380.
Ook toeschouwers zijn van harte wel
kom op vrijdag 17 oktober om 13.(X) uur 
in het souterrain van het Jezuïetenkloos
ter.

Onderzoek

Vacatures Interfacultaire 
Wetenschapscommissie
De Interfacultaire Wetenschapscommis
sie houdt zich bezig met de beleidsadvi
sering op het terrein van het onderzoek 
binnen de Faculteit der Geneeskunde en 
de Faculteit der Gezondheidsweten
schappen. Dc commissie wordt primair 
op basis van benodigde deskundigheid 
samengesteld, waarbij rekening wordt 
gehouden met een goede spreiding over 
de diverse clusters van vakgroepen als
ook de vigerende onderzoeksthema's. 
De vergaderingen van de commissie vin
den in principe om de twee weken 
plaats, steeds op maandag van 12.00 tot 
14.00 uur.
Op het ogenblik bestaat binnen de com
missie een zestal vacatures:
- 1 WP-vacature binnen het klinisch 
cluster FdG;
- 1 WP-vacature binnen het biomedisch 
cluster FdG;
- 1 WP-vacature binnen het cluster 
FdGW;
- 1 NWP-vacature binnen het cluster 
FdGW;
- 1 student-vacature binnen het cluster 
FdG;
- 1 studcnt-vacature binnen het cluster 
FdGW.
Aan WP-ledcn van de Interfacultaire 
Wetenschapscommissie worden dc vol
gende eisen gesteld:
- beschikken over een aantoonbare, 
ruime onderzoekservaring;
- participeren in lopend onderzoek, bij 
voorkeur in een leidinggevende functie;
- bekendheid met en affiniteit tot de in
terne onderzoeksorganisatie en landelij
ke ontwikkelingen op het terrein van het 
wetenschapsbeleid;
- beschikken over voldoende tijd om 
werkzaamheden, die aan het lidmaat
schap van de commissie verbonden zijn, 
uit te voeren (refereren van projecten, 
voorbereiding en bijwonen vergaderin
gen. opstellen pré-adviezen; geschatte 
tijdsinvestering 4 uur per week) voor de 
duur van 2 a 3 jaar met mogelijkheid tot 
herbenoeming. Tegenover deze tijdsbe
steding staat geen compensatie.
Van NWP- en studentleden wordt ver
wacht dat zij tenminste interesse voor en 
affiniteit met bovenstaande aspecten be
zitten.
Belangstellenden uit de FdG en de 
FdGW, die menen te voldoen aan deze 
eisen, dienen hun interesse voor het lid' 
maatschap schriftelijk bekend te maken 
voor 1 november aan de secretaris van 
de Interfacultaire Wetenschapscommb' 
sie. p/a bureau Onderzoek FdG (Jezuie- 
tenklooster). Een selectiecommissie- 
bestaande uit de leden van het dagelij^ 
bestuur van de commissie, zal uit dc 
kring van gegadigden een voordracht sa' 
menstellen die aan beide Faculteitsra
den wordt voorgclegd.

Vacatures

Interne vacature 159
Voor een periode van drie maanden 
wordt een STUDENT-ASSISTENI 
M/V (4 eenheden) gezocht door het In
stituut voor Geneesmiddelen. Veil1®' 
heid en Gedrag.

Taken:
het assisteren bij gegevensverzameling- 
-bewerking en -verwerking ten behoeve 
van het project "de invloed van antih|S' 
taminica op rijvaardigheid"
- ten behoeve van de gegevens-verza' 
meling zal de student-assistent als proef' 
leider fungeren in de geïnstrumenteerde 
auto;
- de werkzaamheden betreffende de 
bewerking en verwerking van gegeven 
kunnen variëren van eenvoudige cl’ 
deerwerkzaamheden tot statistisch 
analyses, een en ander afhankelijk v';|1' 
kennis en ervaring.
Deze taken worden uitgevoerd ondcf 
leiding van dc projectleider (drs. ’’ 
Riedel) en dc overige bij het project be 
trokken onderzoekers (drs. E. Schoen 
makers).
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BULLETIN
Vereist:
- rijbewijs BE.
Strekt tot aanbeveling:
- kennis van de (multivariate) statis
tiek;
- ervaring in het omgaan met patiënten- 
proefpersonen.
Inlichtingen te verkrijgen bij drs. W. 
Riedel. Oud-Gouvernement, kamer 
2204, tel.. 887777 tst. 243 of 272. Schrif
telijke sollicitaties onder vermelding van 
het vacaturenummer op brief en enve
loppe richten aan de dienst Personeels
zaken.

Sport

Kajak -cursus
O.l.v. dhr. J. Schreurs kunnen de cursis
ten in rustige omstandigheden kennis
maken met het materiaal en de basis
technieken van het wildwatervaren. Ka
jaks worden vanuit de organisatie be
schikbaar gesteld.
De cursus omvat 8 lessen van 1 uur.
Aantal cursussen: 2.
In tegenstelling tot eerdere berichten 
hegint de eerste cursus half november. 
Plaats: zwembad Dousberg.
De cursus wordt gegeven op maandag (1 
x per twee weken) van 22.30 tot 23.30 
fur. Kosten: ƒ 50,-. Sportkaart ver
plicht.

Cursus onderwatersport
Deze onderwatersport-cursus wordt be
geleid door de Walrussen. De opzet is de 
deelnemers op rustige en kundige wijze 
vcrtrouwd te maken met het bewegen en 
het zich bevinden onder water. Het is 
Seen volledige duikcursus, maar een 
eerste kennismaking met het onderjva- 
tergebeuren om enthousiasme te kwe
ken voor een mooie sport. Deelnemers 
dienen zelf in het bezit te zijn van zwem
vliezen, een duikbril (met de mogelijk
heid <ie neus dicht te knijpen) en een 
rechte snorkel (zonder ping-pong bal- 
'elje). Koop bovenstaande materialen 
n°g niet, maar probeer ze te lenen. 
Loodgordels en overig materiaal wordt 
door de organisatie verstrekt.

mden 
'EN'T 
et I"' 
'eilig'

zijn twee cursussen die beide 8 lessen 
Van l uur omvatten.
Aantal deelnemers: maximaal 16 per 
cursus. In tegenstelling tot eerdere be- 
bchten begint de eerste cursus half no
vember.
Plaats: zwembad Dousberg op maandag 
D keer per twee weken) van 22.30 uur 
tot 23.30 uur. De kosten bedragen 
ƒ 50,-.
^Portkaart verplicht.
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k' 'ntersportreis
n januari wordt er een wintersportreis 

georganiseerd voor studenten en mede
werkers. Er zijn ca. 50 plaatsen.

ureau LV&S bemiddelt bij deze win- 
ersportreis naar Luttach in het Ahrntal 
■'-Uid-Tirol). Er wordt geskied in de ski

gebieden Speikboden (2.350 meter) en 
^■ausberg (2.050 meter).

e reis is voornamelijk bedoeld voor 
^udenten en medewerkers die (verder) 
ennis willen maken met de ski-sport. 
len vertrekt vrijdag 16-01-87 om 21 uur 

Nation Maastricht - aankomst Luttach 
Saterdag 17-01-87 ca. 12 uur.

anvang terugreis zaterdag 24-01-87 ca.
uur - aankomst Maastricht zondag 

[--01-87 ca. 10 uur.
‘Ormatie en inschrijfformulieren bij 

“ureau LV&S.

foto’s
c foto’s van de lustrumsportdag han- 

--en in het Trefcentrum (Jezuïetenkloos- 
erl Bestellingen bij bureau LV&S.

Geneeskunde

Algemeen

Farmacologie-conferenties
Ook in het curriculumjaar 1986/1987 
verzorgt de vakgroep Farmacologie een 
reeks farmacologie-conferenties. Deze 
conferenties vormen een onderdeel van 
het programma voor de opleiding tot 
farmacoloog. In het verleden is geble
ken dat ook de studenten vanaf het der
de studiejaar geïnteresseerd zijn in deel
name aan deze conferenties. Tijdens 
deze bijeenkomsten wordt steeds de sys
tematiek van een groep geneesmiddelen 
behandeld. Per groep komt aan de orde:
- de indeling van de geneesmiddelen;
- de werkingsmechanismen;
- de belangrijkste farmacokinetische 
eigenschappen;
- de bijwerkingen en contra-indicaties 
en
- het therapeutisch gebruik.

Deze onderwerpen worden in ca. 2 x 30 
minuten ingeleid, waarna er mogelijk
heid voor het stellen van vragen en dis
cussie is. De bijeenkomsten worden 
steeds gehouden op woensdagmiddag 
van 16.00 tot 17.30 uur in kamer 1631 
en/of 1633 van het . Biomedisch Cen
trum.
Het programma van deze farmacologie- 
conferenties ziet er als volgt uit: 
22-10 Huidmiddelen;
19- 11 Antihistaminica;
17- 12 Calcium-antagonisten;
21-1 Anaesthetica;
18- 2 Thrombolytica;
18-3 Cytostatica;
29-4 Schildklier en schildklierhormo- 
nen;
20- 5 Hypnotica en anxyolitica;
24-6 Spierrelaxantia.
Voor inlichtingen en literatuurverwij
zingen: secretariaat vakgroep Farmaco
logie, BMC, tst. 550.

Farmacotherapeutisch Kompas
De Ziekenfondsraad stelt de vakgroep 
Farmacologie jaarlijks in staat een jaar
groep studenten van de medische facul
teit gratis een exemplaar van het Farma
cotherapeutisch Kompas te verschaffen. 
Dit kompas geeft een overzicht van alle 
in Nederland beschikbare geneesmidde
len. Per middel wordt een advies voor 
gebruik gegeven door de Centrale Medi
sche Farmaceutische Commissie van de 
Ziekenfondsraad.
De vakgroep Farmacologie heeft beslo
ten alle derde jaars studenten het Far
macotherapeutisch Kompas te geven. 
De derde jaars studenten die nog niet in 
het bezit zijn van een Farmacotherapeu
tisch Kompas kunnen persoonlijk een 
komen afhalen bij het secretariaat van 
de vakgroep Farmacologie, kamer 1228, 
Biomedisch Centrum.

Lezing door dr. C.D, Jenkins
Op donderdag 16 oktober om 13.00 uur 
wordt in de filmzaal (Jezuïetenklooste- 
r)een voordracht gehouden door Dr. 
C.D. Jenkins over "Prediction of illness 
and injuries in air traffic controllers". 
Dr. Jenkins is hoofd van de afdeling Pre
ventive Medicine van de University of 
Texas. Medical Branch te Galveston 
(USA) en hoofd van het Centrum van de 
Wereldgezondheidsorganisatie voor de 
studie van psychosociale factoren en ge
zondheid in die ..plaats. Hij heeft grote 
bekendheid gekregen door zijn onder
zoek over het type A gedrag en door zijn 
onderzoek naar stress en gezondheid bij 
luchtverkeersleiders.

Thema-avond ’’Basisarts....en dan?”
De Landelijke Belangenvereniging voor 
Basisartsen afdeling Maastricht organi
seert op 15 oktober om 20.00 uur een 
thema-avond over de verschillende mo
gelijkheden en beperkingen tot het vol
gen van een vervolgopleiding voor basis
artsen met als titel "Basisarts....en 
dan?”. Op het terrein van die vervolgop
leidingen zijn tal van ontwikkelingen 
gaande die voor studenten en co-assis- 
tenten van belang zijn.
Mare Blom, lid van het dagelijks bestuur 
van de LBB. komt praten over ontwik
kelingen gaande op het terrein van de 
vervolgopleidingen tot specialist en over 
de vergevorderde plannen (proeve van 
wet) om te komen tot een Centrale Re
gistratie en Aanmelding (CRA) voor 
deze opleidingen.
Richard Starmans, voorzitter van de 
commissie huisartsgeneeskunde van de 
LBB, zal in gaan op de op handen zijnde 
verlenging en vernieuwing van de be
roepsopleiding tot huisarts en de daar
mee samenhangende capaciteitsreduc
tie.
Peter van Dijk, eveneens lid van het DB 
van de LBB, zal het hebben over de be
roepsmogelijkheden en vervolgopleidin
gen die liggen op het terrein van de so
ciale geneeskunde.
De avond zal worden gehouden in de 
prakticumruimte op de le verdieping 
van de Nieuwenhof.

Uitwisseling medische studenten
Zoals gewoonlijk wordt er door Fisem, 
de organisatie voor uitwisseling van me
dische studenten, ook dit jaar weer een 
voorlichtingsavond georganiseerd en 
wel op 12 november om 20.00 uur in de 
filmzaal (Jezuïetenklooster); Er zal uit
leg gegeven worden over wat Fisem 
doet, welke mogelijkheden er zijn, hoe 
alles in zijn werk gaat, etc. Verder zullen 
twee studenten die afgelopen jaar uitge
wisseld zijn een praatje houden over 
hun ervaringen. Natuurlijk is er ook nog 
voldoende ruimte om vragen te stellen. 
Iedereen die geïnteresseerd is in buiten
landse stages is welkom.
Voor meer informatie: Bas de Barban- 
son, tel. 252716 of Sigrid van Hoof, tel. 
215146.

Lezing voor aanstaande medici
Fisem, Foundation of International Stu
dent Exchange Maastricht, organiseert 
in samenwerking met de Vereniging van 
Arts en Auto een lezing getiteld "Oplei- 
dings- en vestigingsperikelen" door dhr. 
D.J. Legger uit Utrecht. Deze lezing 
vindt plaats op 29 oktober om 19.30 uur 
in de Aula (Jezuïetenklooster), daarna 
Kruithuis.

Gezondheids
wetenschappen

Algemeen

Herbenoeming dekaan
De Faculteitsraad van de Faculteit der 
Gezondheidswetenschappen heeft in 
zijn vergadering van 16 september 
prof.dr. F. ten Hoor herbenoemd als de
kaan van de faculteit.
Deze herbenoeming geldt voor een pe
riode van 3 jaar, waarbij zowel door de 
Raad als door prof.dr. ten Hoor is uitge
sproken dat het in de bedoeling ligt t.z.t. 
de benoeming te continueren tot sep
tember 1991.

Rechtsgeleerdheid

Algemeen

Faculteitsraad
Op woensdag 15 oktober om 14.15 uur 
vergadert de Faculteitsraad van FdR.

Mensenrechten in Argentinië
Donderdag 16 oktober om 10.00 uur 
houdt Th. van Boven een lezing over 
mensenrechten in Argentinië in de kel
der van het Elisabethhuis.

Hulp studenten gevraagd
Vrijdag 14 en zaterdag 15 november or
ganiseert de commissie Voorlichting van 
de Faculteit der Rechtsgeleerdheid 
voorlichtingsdagen voor aankomend 
studenten. Voor deze dagen zoekt de 
commissie hulp van dag- en vooral ook 
avondstudenten.
Het is de bedoeling dat de studenten 
over de eigen ervaring tijdens de studie 
aan de faculteit vertellen.
Studenten kunnen zich vóór 30 oktober 
opgeven bij Caroline Welling, kamer 
1.033 B, Nieuwenhof, tst. 748.
De commissie Voorlichting rekent op 
een grote opkomst.

Onderwijs

Regels en richtlijnen bloktoetsen
Op grond van de nieuwe Regels en 
Richtlijnen mag voor het onderdeel 
bloktoetsen niet lager dan een vier ge
scoord worden. De Regels en Richtlij
nen worden momenteel gedrukt en zul
len zo spoedig mogelijk aan eenieder 
uitgegeven worden.

Bloktoetsen
:4 oktober bloktoetsen voor jaar 1, 2, 3 
en 4 in "de Heeg", Roserije 50(1.
- jaar 3 en 4: 08.30 uur,
- jaar 2: 12.00 uur,
- jaar 1: 14.30 uur.

JOB-LINK
DE KORTSTE WEG NAAR WERK.

Nieuw op de Nederlandse Arbeidsmarkt

Job-Link is een speciale computerdatabank voor werkzoekenden. Recent afge
studeerden en afstuderenden van universiteiten en kunnen zich gratis bij 
Job-Link inschrijven. Bedrijven en instellingen kunnen bij Job-Link abonnee 
worden en aan Job-Link selectie opdrachten geven. Op die manier kunnen zij 
bij vacatures snel in contact komen met de juiste kandidaten.

Speciaal voor studenten
Als u een functie zoekt op academisch- of h.b.o.-niveau, biedt Job-Link u de volgende 
voordelen:
♦ Gratis inschrijving
U kunt zich bij Job-Link gratis inschrijven. Het uitgebreide inschrijfformulier is 
samengesteld door deskundigen op het gebied van personeelsvoorziening. Dit 
gemakkelijk in te vullen formulier laat u alle mogelijkheden om persoonlijke motiva
ties en voorkeuren te beschrijven. Inschrijving is al mogelijk in het laatste jaar van de 
opleiding. Job-Link kan dus voor u al aan de slag, terwijl u nog afstudeert.
♦ Enorme contactmogelijkheden/Meer keuze
Job-Link verstrekt regelmatig overzichten van de inhoud van de databank aan enkele 
duizenden organisaties, die regelmatig advertenties plaatsen voor academici en 
h.b.o.-ers. Dit vergroot uiteraard de kansen van de ingeschrevenen, zonder dat zij 
daarvoor extra moeite hoeven te doen of kosten hoeven te maken. Er ontstaan zo veel 
meer keuzemogelijkheden, dan u zelf ooit zou kunnen bewerkstelligen.
♦ Privacy gegarandeerd
Job-Link voldoet aan alle regels op het terrein van de privacy. Gegevens van inge
schrevenen staan alleen ter beschikking van opdrachtgevers en abonnees. Iedere 
ingeschrevene heeft altijd het recht van inzage en wijziging. U kunt uw informatie 
altijd laten verwijderen.
Job-Link is gratis en verplicht tot niets. Als u nu of over enkele maanden een goede 
baan zoekt, is dit uw kans. Vraag dus een gratis inschrijfformulier aan. Stuur dus de 
bon op of bel 01720-44252.

Antwoordcoupon Invullen en in enveloppe opsturen naar Job-Link
Antwoordnummer 10114, 2400 VB Alphen aan den Rijn
(een postzegel is niet nodig)
□ Ik ben geïnteresseerd in inschrijving, stuur mij het informatiepakket.
Naam _____________________________________________________________
Postadres___________________ ____________________ ____________________
Postcode _____________________________________________________________
Plaats ___________ __________________________ _______________________
Telefoon ___________________________________________________________ :_

Obs.

Verhuizing bureau Onderwijs
Op vrijdag 10 oktober is het bureau On
derwijs FdR gesloten. In de week van 13 
oktober verhuist het Bureau naar de 
Nieuwenhof. Het kan voorkomen dat 
het Bureau daardoor moeilijk te berei
ken is.

Blokboeken
Vanaf maandag 20 oktober kunnen de 
blokboeken afgehaald worden aan de 
balie van bureau Onderwijs FdR in de 
Nieuwenhof (van 10.15 tot 11.15 uur).

Economie

Algemeen

Samenstelling Faculteitsbestuur ’86-’87
Het Bestuur van de Faculteit der Econo
mische Wetenschappen is voor het aca
demisch jaar 1986-1987 als volgt samen
gesteld:
prof.dr. F. Palm, dekaan. portefeuille
houder Planning en Begroting,
prof.dr. J. Muysken, vice-dekaan, por
tefeuillehouder Onderwijs,
dr. J. Soeters, portefeuillehouder On
derzoek,
mevr. M. van Zutphen, o.b.p.-vertegen
woordigster en
student-lid, vacature.



Klaar over een jaar?
Vanaf nu 

kunt u Intermediair 
(weekblad èn jaarboek) 
al 12 maanden vóór 
afstuderen kosteloos
ontvangen

Studierichtingen die voor 
een gratis abonnement in 
aanmerking komen:
Alle technische wetenschap
pen, accountancy, actuariële 
wetenschappen, andragogie, 
bedrijfskunde, bestuurskunde, 
biologie, chemie, culturele 
antropologie, economie, 
econometrie, farmacie,

Intermediair Jaarboek: 
een handzaam handboek met 
alle ins en outs over het zoeken 
naar en vinden van werk. Plus 
uitgebreide informatie over 
260 belangrijke Nederlandse 
ondernemingen.

informatica, pedagogie, 
planologie, politicologie, 
psychologie, rechten, socio
logie, sterrenkunde, wis- j 
en natuurkunde.

1111

Voor een folder met aanvraag
formulier kunt u terecht bij:

RU Limburg: hoofdgebouw, bureau onderwijs 
onderwijs F.B.R.

Intermediair weekblad: 
het meest complete overzicht 
van vacatures voor personeel 
met een academische of HBO- 
opleiding. Plus diepgaande 
achtergrondinformatie over 
arbeid, techniek, wetenschap 
en andere spraakmakende 
items uit de samenleving.
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BLUES BOY KING IN PEER

CJPcadeaubijm’n 
nieuwe spaarrekening. 
Niette geloven hoe vaak 
je daar plezier van hebt

In het gehucht Itta Bena in de moerassige gebieden van de Amerikaanse staat 
Mississippi zag ene Riley King op 16 september 1925 het levenslicht. Nou en, zult u 
missschien zeggen. U hebt gelijk, ware het niet dat Riley in latere jaren de bijnaam 
'Blues Boy' verwierf. Hij kon namelijk zeer aardig overweg met de bluesgitaar. B.B. King 
is uitgegroeid tot een levende blueslegende. En dat monument is op maandag 27 
oktober in levende lijve te aanschouwen in het net over de Nederlands-Belgische grens 
gelegen Peer. De organisatie achter het Belgium Rhythm and Blues Festival heeft de 
meester weten te strikken. Een niet te missen evenement.

Riley heeft, net als het gros van de 
oudere zwarte muzikanten, zijn 
eerste muzikale opvoeding in de 
kerk gekregen, in het kerkkoor. De 
«Unbitieuse King speelde met zanger 
Robby Bland en pianist Johnny 
■Ace- Alexander op straathoeken in 
Memphis. Ace kwam enkele jaren 
'ater aan zijn eind door een onge
lukkig uitgevallen spelletje Rus
sisch Roulette, geen echte Ace dus. 
Met Bland blijft B.B. op onregel
matige basis samenwerken. Tussen
door probeerde King zoveel moge
lijk mee te doen met de wekelijkse 
talentenjacht in Square Deal Café. 
Öe hoofdprijs was een geldbedrag 
van vijf dollar en de tweede en der
de prijs was nog altijd voldoende 
°m er enkele maaltijden mee te be
kostigen. In die tijd had hij als zijn 
grote voorbeelden de bluesshouters 
en jump blues artiesten Roy Brown 
eu Louis Jordan. Het publiek in 
Square Deal Café was echter onver
biddelijk. Mindere artiesten wer
den uitgejouwd en bekogeld met al
les wat voor handen was. Master of 
Ceremonie, Rufus Thomas, had 
handen vol aan het kalmeren van 
"et publiek. King was een zeer re
gelmatige gast in Square Deal Café, 
daarnaast bleef hij aktief in Beale 
Mreet. De muzikanten die hier 
r°ndhingrn werden de Beale Stree
ters genoemd. Ieder voor zich 
jachtte ongedurig op een door
baak. King sleutelde voortdurend 
aan zijn gitaarstijl. Van de ene kant 
richtte hij zich op de Texas-stijl van 
Connie Johnson en T-Bone Walker, 
baar hij was ook erg nieuwsgierig 
"aar de speltechniek van de jazzgi- 
'aristen Charlie Christian en Djan- 
8° Reinhart. Van bluesmeester Ro- 
brt Lockwood kreeg hij enige tijd 
es Lockwood was niet te spreken 

Over King's timing: ”His time was 
apeshit”.

songs afgekeken, vraag en ant
woord patroon toe. Het licht vibre
rende gitaarspel klinkt iets vetter en 
ronder van toon. Deze elegante stijl 
van spelen kreeg bij medemuzikan- 
ten en bij zwart énn blank publiek 
respons. Begin jaren vijftig leverde 
hem dit zijn allereerste hit 'Three 
O'Clock Blues’op.

Schaamrood

Zijn laatste grote projekt is zijn 
aandeel in de soundtrack van John 
Landis’ film 'Into the Night’. De 
funkelementen worden hier nog iets 
sterker geaccentueerd.

Lucille

In Het Poorthuis in Peer zal, met 
King’s voltallige band in een over- 
volle zaal, het zweet van de muren 
drijven. Ster van die avond is beslist 
grand old lady, Lucille, B.B. King’s 
gitaar.

Paul Pinxten

B.B. King Blues Orchestra, maan
dagavond 27 oktober, 20.30 uur. in 
Het Poorthuis in Peer (B).Bij even
tuele aanschaf van entreekaarten is 
haast geboden vanwege de te ver
wachten stormloop op tickets. In
fo: 09-32-11-737302 (Stedelijke Kul- 
tuurdienst Peer).
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AGENDA
Stadsschouwburg Maastricht 
donderdag 9 oktober, 20 uur. 
Grote Zaal: Mr. Margaretha 
Dolman en haar 
benedenbuurman.

IkbenbijdeABN.
Ben je jonger dan 26? Open dan, met tenminste 

één tientje, een spaarrekening bij de ABN. Krijg je het 
Cultureel Jongeren Paspoort cadeau. En dat geeft kortingen 
op Theater, Muziek, Musea, Tijdschriften en nog veel meer. 
Ga dus nü naar het ABN-kantoor. I
De actie loopt van 29 september tot en met
31 oktober 1986. Indien je ouder bent dan 25 jaar I------------------------------------------------------
ontvang je bij het openen van een spaarrekening een spaarpremie van f7.50.

ABN Bank
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Studio

dagelijks 18.30 en 21.00 uur: De 
wisselwachter

Matinee

zaterdag t/m woensdag 14.30 
uur: Pietje Kortstaart.

Palace 2

Elegante stijl

Mede door de talentenjachten en 
/‘t afschuimen van de straten in 
p'mphis en etablissementen in de 
lrekte omgeving verwierf hij zich 

®riige bekendheid en kreeg van het 
baatselijk radiostation WDIA een 
oor Pepticon Tonic, een cola-ach- 

T’ drankje, 
n°w- King kon zijn muzikale 

'baak naar hartelust uitleven en 
baakte van de nood een deugd 
oor gelijktijdig van zijn radioshow 
e.n repetitie te maken. Hij plugde 
'Jn gitaar in en speelde mee terwijl 
., platen werden uitgezonden, 
langzamerhand kreeg hij zijn unie- 

e stijl te pakken. De frasering van 
'l'i stem is terug te voeren op de in 
e kerk opgedane gospeltechniek, 

ten reeks noten op een enkele let- 
urgreep. Om te camoufleren dat hij 

®.vn echt groot zanger is en zeker 
e' kan zingen en spelen tegelijk, 
asi hij het, van de plantage work-

gesponsorde radio-

hartelust uitleven en

Sindsdien kreeg hij steeds meer na
volging. Veel bluesmuzikanten 
adopteerden zijn stijl. Momenteel is 
er bijna geen enkele muzikant, zo
wel blues- als rockmqzikant, te vin
den-die niet door B.B. King is beïn
vloed. In de jaren vijftig en zestig 
produceerde King in Amerika een 
imponerende serie hits: onder meer 
"Please Love Me’, "Woke Up This 
Morning’, 'You Upset Me Baby", 
Sweet Little Angel", ’Sweet Six
teen’ Rock Me Baby’, ’Don’t Ans
wer The Door’ en ’Why I Sing The 
Blues’, allen klassiekers binnen het 
genre. In 1970 scoorde hij voor het 
laatst een echte hit: 'The Thrill Is 
Gone'. Gevoelig voor de tijdgeest 
blijkt King makkelijk concessies te 
doen aan het publiek door zijn mu
ziek lichtjes aan te passen aan de 
steeds veranderende smaak. De 
laatste jaren integreert hij soul- en 
funkelementen in zijn stijl. Tijdens 
Live Aid verzorgde hij vanuit Den 
Haag, waar het North Sea Festival 
gaande was. de Nederlandse bijdra
ge. Samen met die andere grote 
zwarte dame uit het vak, Patti La- 
belle, schitterde hij door zijn rijke 
ervaring, vakmanschap en profes
sionaliteit. Een kwaliteit en presen
ce werd tentoongespreid, waardoor 
bij menig blank popbandje die dag 
het schaamrood op de kaken stond.

Stadsschouwburg Heerlen 
vrijdag 10 oktober, 20 uur, "‘t 
Stroatingelke", Heerlens 
Streektheater (premiere); ook te 
zien op zo 12 t-’m do 16 oktober.

Gymnasion, Tongersestraat 28a 
vrij 10 en za 11 oktober, 20.30 
uur: "Zwijnderij", Mestreechs 
Volleks Theater

Films

Filmhuis
donderdag 9 tot en met 
woensdag 15 oktober, 20.00 
uur: Stammheim, R. Hauff. 
22.00 uur: Carmen, F. Rosi.

Cinema Palace
Wijckerbrugstraat 1

Festival

donderdag en vrijdag 18.30 en 
21.00 uur, zaterdag t/m 
woensdag 14.30-18.30 en 21.00 
uur: Running scared.

Palace 1

donderdag en vrijdag 18.30 en 
20.45 uur, zaterdag t/m 
woensdag 14.00-18.30 en 21.00 
uur: Secrets of love.

dagelijks doorlopend vanaf
13.30 uur: Dixy Ray..

Mabi 1

wooden temples".
Museum van Bommel-van Dam, 
Venlo: Harry op de Laak 
(schilderijen, etsen, 
tekeningen). Elf Nederlande 
beeldhouwers- "De druppel 
holt de steen uit".
Gouvernementsgebouw, Hoge 
Weerd: expositie over de grens 
tussen Nederlands Limburg en 
het aangrenzende Belgische 
gebied.
ROZ-studio, Bankastraat 3: 
tekeningen van Ton Slits

Galeries

Dagelijks om 2.30-9.00 uur, 
zaterdag, zondag ook om 6.15 
uur: "Aliens" Ned. première)

Mabi 2

zaterdag t/m woensdag om 
2.30 uur: Sneeuwitje. Dagelijks 
om 2.30 uur - 9.00 uur, 
zaterdag, zondag om 6.30-9.00 
uur: "Poltergeist".

Mabi 3

Dagelijks om 2.30-9.00 uur, 
zaterdag, zondag ook om 6.30 
uur: Top Gun.

Mabi 4

Dagelijks om 2.30-8.30: The 
color Purple.

Tentoonstellingen

Het Bassin, Bogaardenstraat 
40b: "De collage", werk van 10 
kunstenaars.
Natuurhistorisch museum: 
"Sprekende bodem".
Kasteel Hoensbroek, 
Fotogalerie 68: fotoreportage 
"Kathmandu, the valley of the

Galerie Hof van Oensel, 
Oensel-Schimmert: Sjef 
Hutschemakers, olieverven, 
gouaches, tekeningen en etsen. 
Thea Houben, bronzen 
sculpturen. Lydia 
Bronnenberg-Creyghton, 
textiele werken. - 
Galerie 'De Sauveur', 
Ulestraten: friese kunstenaars. 
Galerie Dis, Maastricht: 'Divers 
Pluimage', objekten en 
edelsmeedwerk van Hans v.d. 
Weijden.
Galerie Signature, 
Kapoenstraat 24: Wim Beek, 
schilderijen.
Perroengalerie, Vrijthof 35: 
pastels en tekeningen van Don 
Wijns en Jo Heynen.

Muziek

Stichting Limburg 
geïmproviseerde Muziek 
organiseert van 13 tot en met 17 
oktober een unieke jazz-clinic. 
Deze jazz-cursus, die plaats zal 
vinden in het conservatorium te 
Maastricht, kan door iedereen 
gevolgd worden. Kosten 
ƒ 150,00. Informatie: H. de 
Vries, tel. 045-441542.
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De tempel van Apollo 
Een derde van alle Nederlandse 
vrouwen werkt buitenshuis en dat is 
opvallend weinig in vergelijking 
met de ons omringende landen. De 
beleidsmakers zijn nog steeds voor
al mannen. Vrouwen verrichten het 
benenwerk.
Dat moet veranderen, maar het 
gros van de organisaties zit daar 
echt niet op te wachten. Toch kun
nen emancipatieprocessen in orga
nisaties belangrijke vernieuwingen 
op gang brengen. Dit betoogde al
thans Jacqueline van der Pol in het 
kader van een lezingencyclus 
'vrouw en organisatie', opgezet 
door Studium Generale. Van der 
Pol heeft een adviesburo voor be
drijven die gericht willen werken 
aan emancipatie. Vrouwen zijn ge
wend om zich op anderen te oriën
teren. Deze eigenschap is volgens 
van der Pol bij uitstek geschikt om 
starre, weinig flexibele organisaties 
nieuw leven in te blazen. Maar daar 
moeten die organisaties dan wel 
eerst van worden overtuigd. In 
Amerika verstrekt de overheid aan 
sommige bedrijven geen opdrach
ten meer, totdat het aantal manne
lijke en vrouwelijke werknemers op 
gelijk peil is. Maar zulke wettelijke 
sancties kennen wij niet. Hier gaan 
zelfs de plannen voor positieve actie 
dé meesten al te ver.
Volgens van der Pol moeten vrou
wen niet langer alleen met een boze 
vinger naar het patriarchaat wijzen, 
ze moeten zelf ook veranderen. 
"Vrouwen moeten zelf stappen ne
men. Vaak willlen ze geen opleiding 
volgen, hebben ze geen ambitie en 
zijn ze weinig inventief en energiek 
als het erom gaat hulp te zoeken om 
verder te komen". Een voorbeeld 
vinden we dicht bij huis. Onlangs 
waren er op deze universiteit vaca
tures voor een griffier en een ad- 
junct-griffier. Naar de eerste functie 
solliciteerde - geen enkele vrouw, 
terwijl er heel wat vrouwen op de 
tweede reageerden. Blijkbaar zien 
vrouwen zichzelf ook nog niet op de 
stoel van de baas zitten.
Van der Pol onderscheidde in haar 
lezing verschillende organisatie
structuren, waarbij de RL zich op
drong als een 'tempel van Apollo'. 
Dit type wordt gekenmerkt door de 
uiterst hierarchisch geregelde be
sluitvorming en verantwoordelijk
heid. Een dergelijke organisatie 
verandert volgens van der Pol door 
het wijzigen van de regels, bijvoor
beeld middels het schrijven van een 
nota. Dat dit nogal wat voeten in de 
aarde kan hebben blijkt wel uit de 
geschiedenis van het emancipatie
beleid van deze instelling. Die is er 
namelijk niet. De emancipatiecom- 
missie heeft al vanaf januari een 
werkplan emancipatie gereed. 
Hierin wordt onder andere gepleit 
voor de aanstelling van een emanci- 
patiewerkster. het organiseren van 
vrouwenstudies op elke faculteit en 
het ontwikkelen van een vrouw
vriendelijk personeelsbeleid. Aan 
de concrete uitwerking van die 
plannen is men nog niet toegeko
men. Het plan is eindeloos opge
houden in de ambtelijke molen en 
zal pas eind oktober in de universi
teitsraad komen. Zelfs het 
piepkleinste wensje, het aanwijzen 
van een portefeuillehouder voor 
emancipatiezaken. is nog niet ver
vuld. "Het college van de RL kan 
niet hardop zeggen dat het niets aan 
emancipatie wil doen, maar geld is 
de toets of je toestemming hebt om 
iets te veranderen," aldus van der 
Pol. De trage afwikkeling van hef 
werkplan emancipatie geeft nog 
niet veel hoop op die verandering. 
In de 'tempel van Apollo' kan nog 
pionierswerk worden verricht.

Emely Nobis

BorlJoiom
Topless
Bram Boes, trainer van badminton
club DIOK, had een leuk ideetje. 
Ter afsluiting van de kennisma- 
kingsdag voor alle nieuwe leden zou 
een knallend feest georganiseerd 
worden, met als speciale attractie 
twee dames uit het rosse Hengelose 
leven. Zij waren uitgenodigd om in 
werkkleding de biertjes te presente
ren. De leden van de evenementen
commissie waren ervan overtuigd 
dat daarmee de sfeer en dus de bier- 
omzet in gunstige zin beïnvloed 
zouden worden. Viel dat even te
gen: de dames werden bepaald niet 
met gejuich ontvangen, integen
deel, er werd direct bepaald dat ze 
hun topless werkzaamheden slechts 
achter de veilige grenzen van de bar 
mochten uitoefenen. Deze reactie 
ging het voorstellingsvermogen van 
organisator Bram Boes te boven.

"Met het eerstejaars sporttournooi 
maken we wel andere dingen mee”. 
In het cluborgaan 't Eikeltje heeft 
hij toch maar zijn spijt.betuigd.

Opbellen
Vooruitgang is ook niet alles, zeker 
niet op het vlak van de telecommu
nicatie. Toen vorig jaar de gemeen
te Maastricht het lumineuze idee 
kreeg om alle gemeentelijke instan
ties telefonisch onder te brengen 
onder een enkel nummer, leek dat 
een gedachte die de efficiëntie wel 
eens zou kunnen bevorderen. Han
dig, niet meer steeds alle num
mertjes opzoeken, gewoon 292222 
draaien en je kreeg het archief, de 
politie, het conservatorium en wat 
al niet meer. Vooruitgang dus. Wat 
gebeurde echter in zeven van de 
acht gevallen? Niets. Er werd niet 
opgenomen, althans niet erg snel. 
Weg efficiëntie. Zeker omdat van 
vele instellingen de eigen nummers 
niet meer in het telefoonboek wa
ren vermeld. Maar de toestand is 
verbeterd. Het aantal telefonistes is 
uitgebreid, men gaat binnenkort 
van 36 naar 42 inkomende lijnen, en 
intern is er nog zo wat aan de orga
nisatie gesleuteld. Bovendien zijn 
de eigen doorkiesnummers van eni
ge (niet alle) betrokken instellingen 
dit jaar weer wel in het telefoon
boek opgenomen. Maar nu de RL. 
Sinds het oud-gouvernement aan de
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Veertig jaar in 't groen, nu in het zilver. Tuinman Bernard van Swaay (rechts 
op de foto) herdacht 1 oktober de dag waarop hij veertig jaar geleden hark 
en schoffel ter hand nam en het milieu ging verzorgen. Van zijn veertig 
tuinjaren heeft Bernard van Swaay er 37 doorgebracht in de tuin van de 
universiteit. die vroeger aan de Jezuïeten toebehoorde. De burgemeester 
en mevrouw van Swaay gingen na het opspelden van de zilveren 
eremedaille, horend bij de orde van Oranje Nassau even mee de tuin in 
voor de foto (van Franco Gori).

gebouwencollectie is toegevoegd is 
het tobben met de bereikbaarheid 
van de werkers daar. Op het eigen 
nummer kun je ze niet meer treffen, 
alles gaat via de centrale. Resul
taat? Precies, tuut, tuut, tuut enzo
voorts, en dan na een lange, lange 
tijd: 'Rijksuniversiteit Limburg, 
goedemorgen of middag'. Niet di
rect een technologisch hoogstandje. 
Nog leuker wordt het als de centrale 
van het oud-gouvernement kapot is. 
Wie dan nog iets dringends tegen 
een bewoner van dat pand te zeggen

KB

heeft kan in looppas over de stoep 
gaan. Dat wordt dus lachen als het 
College van Bestuur met zijn gevolg 
daar over enige tijd gevestigd is.

Voor de rest van de universiteit zal 
dat waarschijnlijk gaan neerkomen 
op een praktische vorm van autono
mie. De nieuwste variant op de 
HOAK-nota dus: geen zelfbestuur 
van de instellingen, maar binnen de 
instellingen. Gewoon een kwestie 
van een strategisch gebrek aan tele- 
foonlijntjes.(WB)

Roman
"Nadat we een uur in stilte hadden 
gereden en mijn gedachten dus 
alweer lang driehoog-achter in 
Maastricht hadden gelegen, sprak | 
mijn reisgenoot eindelijk: 'Het 
probleem met jullie blanken is, dat 
jullie niet gekleurd zijn. Of, zoals j 
onze wederzijdse Puertoricaanse 
vriend Jaime Lluch dat zei: het 
neurotisch racistische gedrag van 
withuiden is puur en alleen 
verklaarbaar uit het feit dat ze hun 
kleur percipiëren als een gevoel van 
gefrustreerde superioriteit.' 
'Hm.' mompelde ik.
'Bewijs daarvoor is onder veel 
meer,’ vervolgde hij, 'de haast 
psychotisch dwang van al die 
witharigen om zich aan de 
zuid-Californische stranden te 
roosteren te leggen, en...' 
'Maar Newsweek heeft toch 
onlangs nog geschreven dat je daar 
allemaal huidkanker van krijgt, net 
als Reagan, en nu wil toch iedereen 
weer leliewit zijn. Ha!’ onderbrak 
ik.
'...en die drang om een 
chocoladebruin over het ganse 
lichaam te verwerven dat zelfs ik 
niet kan benaderen terwijl ik er 
toch op gemaakt ben,' bouwde hij 
onverstoorbaar verder aan zijn 
betoog, 'geeft toch overduidelijk 
aan dat het witte ras onbewust een 
zelfhaat geïnternaliseerd heeft. 
Denk alleen al aan...’
Met gillende banden stopte ik de 
Chevrolet op de vluchtstrook. Twee 
prairiemarmotten kwamen 
nieuwsgierig uit hun hol loeren, 
maar toen zij zagen dat het slechts 
een bruine man en een witte vrouW 
in een groene hrdudu waren 
trokken ze zich weer terug. 
'En nou heb ik er genoeg van!' 
stamelde ik. 'Je weet zelf toch 
verdomme ook wel dat ik gruw van 
rassenhaat. Ik vind gekleurde ( 
mensen mooier, interessanter en 
gevarieerder dan mijn blanke 
broertjes en zusjes, ik leef volledig 
mee met jou als je je 
gediscrimineerd voelt, maar ik kan 
er nog steeds niet tegen, en het is m1 
al de twaalfde keer dat we deze 
woordenwisseling hebben, dat jij 
door zo generaliserend over 'het 
blanke ras’ te praten, ook mij’ 
beschuldigt van gefrustreerde 
superioriteit en racisme. Het is m6 
wat moois! Daarom heb ik zélf som5 
ook zo'n moeite met het feminism6 
waar ik bést veel voeling mee heb' 
als we het hebben over 'De 
Mannen' en 'Het Patriarchaat'; 
ik vind dat je je daarom veel 
genuanceerder moet uitlaten, en 
tegelijk erken ik ook dat dat niet 
kan omdat je daarmee je eigen 
argument ontkracht. We weten 0° 
waar we staan, en dat moet genoeg 
zijn, ja!?'
R. probeerde nog: ’Maar zeg no** 
zelf, hier in Amerika, welke zwad* 
artiest exploiteert niet, omwille va 
de blanke meerderheid, zijn 
huidskleur? Sammy Davis Jr. Bib 
Cosby,...’
Ik voelde dat ik won: 'Randy 
Crawford, Whoopi Goldberg.’ 
’Ja, maar dat zijn vrouwen!’ 
’Aha!’’’
Ik stokte achter de wordprocessor 
Hoe nu verder? Het begon allerm1'1 
weer leuk, maar nu een kloe (clou- 
nog. Ik had een échte schrijver m 
mijn kennissenkring, die net zijn 
debuutbundel met overweldigend 
succes op de markt had gekregen- 
Hoe dééd die man dat toch? Zo 
leuk schrijven, da’s voor mij noO1 
weggelegd. Ik staarde naar 
Gezangkapellekens en .
Damvogeltjes die aan hun dagelij1’ 
routine bezig waren. ’Wat is 
crematiekunde?!’, 'KOFFIE', 'Fa.£ 
op, als jij niet presteert gooien 've- 
bij het Brandwondenproject!' 
Een baan, een partner, een 
promotie, een roman. Aaaaah! 
Overtolligheid....
*Eva*

Numi

Eers 
ongt

UI
El
Al

/olge 
Uit dt 
linger 
gezoc 
minde 
°P de 
vOor 
“‘Iges 
bruiki 
tal m; 
niet t 
?°als 
'n Gn 
door(

ternai 
bespr 
voor 
Uit dc

beef 
meer 
dusve 
strorr 
de tc

Maar 
moet 
Volde 
het r 
mag 
dat v 
niet 
ding 
Mns 
ces a 
°Pge


	\\unimaas.nl\research\UB_UB\Backup\Repository\Observant\jg_7_7\obser001.jp2
	\\unimaas.nl\research\UB_UB\Backup\Repository\Observant\jg_7_7\obser002.jp2
	\\unimaas.nl\research\UB_UB\Backup\Repository\Observant\jg_7_7\obser003.jp2
	\\unimaas.nl\research\UB_UB\Backup\Repository\Observant\jg_7_7\obser004.jp2
	\\unimaas.nl\research\UB_UB\Backup\Repository\Observant\jg_7_7\obser005.jp2
	\\unimaas.nl\research\UB_UB\Backup\Repository\Observant\jg_7_7\obser006.jp2
	\\unimaas.nl\research\UB_UB\Backup\Repository\Observant\jg_7_7\obser007.jp2
	\\unimaas.nl\research\UB_UB\Backup\Repository\Observant\jg_7_7\obser008.jp2
	\\unimaas.nl\research\UB_UB\Backup\Repository\Observant\jg_7_7\obser009.jp2
	\\unimaas.nl\research\UB_UB\Backup\Repository\Observant\jg_7_7\obser010.jp2
	\\unimaas.nl\research\UB_UB\Backup\Repository\Observant\jg_7_7\obser011.jp2
	\\unimaas.nl\research\UB_UB\Backup\Repository\Observant\jg_7_7\obser012.jp2

